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I. ZÁKLADNÍ ÚDAJE O ŠKOLE
I.1KONTAKTNÍ ÚDAJE

Název školy Gymnázium, Příbram, Legionářů 402

Adresa Legionářů 402, 261 02 Příbram VII

Zřizovatel Středočeský kraj, Zborovská 11, 150 21 Praha 5

IČO 611 00 226

IZO ředitelství školy 000 068 926

Kontakty

číslo telefonu 326 531 139

e-mailová adresa info@gympb.cz

www stránky gympb.cz

Vedení školy

ředitelka školy Mgr. Iva Kadeřábková, tel.: 326 531 120

zástupce ředitelky školy pro ekonomický a provozní úsek, pracoviště Legionářů 402
RNDr. Petr Hrubý, tel.: 326 531 124

zástupce ředitelky školy pro pedagogický úsek, pracoviště Legionářů 402
Mgr. Josef Doležal, tel.: 326 531 123

zástupce ředitelky školy pro pedagogický úsek, pracoviště Balbínova 328
Mgr. Pavel Karnet, tel.: 318 679 028

zástupce ředitelky pro pedagogický úsek, pracoviště Balbínova 328
Mgr. Oldřiška Blehová, tel.: 318 679 023

Seznam členů Školské rady Gymnázia, Příbram, Legionářů 402

Mgr. Václav Havlíček – předseda (zástupce pedagogů)

Mgr. et Mgr. Jan Charvát, Ph.D. – zástupce (zástupce pedagogů)

Mgr. Simona Luftová – zástupce zřizovatele

Petr Halada – zástupce zřizovatele

Anežka Vojáčková – zástupce zletilých žáků

Aleš Barášek – zástupce rodičů nezletilých žáků
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Školské poradenské centrum Gymnázia, Příbram, Legionářů 402

Mgr. Marie Hlaváčová (metodik prevence)

Mgr. Libuše Fořtová (výchovná poradkyně)

RNDr. Ludmila Šmejkalová (výchovná poradkyně)

Mgr. Kristýna Halaburdová (speciální pedagožka)

Mgr. Kateřina Nosková (výchovná poradkyně)

Mgr. Pavla Bímová (metodik prevence)

Mgr. Petr Vítek (psycholog)

Pověřenec GDPR

Mgr. Tomáš Holubec

Datum poslední změny zařazení do rejstříku škol a školských zařízení
Rozhodnutí vydané MŠMT ČR dne 16. 8. 2022 pod č. j. MSMT- 28158/2021-6
s účinností od 1. 9. 2022 s vymezením oborů vzdělání.

I.2CHARAKTERISTIKA ŠKOLY
Gymnázium vyučuje studijní obory v denním studiu:

● 79–41-K/41 Gymnázium, délka studia 4 roky

● 79–41-K/81 Gymnázium, délka studia 8 let

● 79-41-K/61 Gymnázium, délka studia 6 let (dobíhající obor)

Ve školním roce 2022/23 studovalo ve 28 třídách 835 žáků.

Doplňková činnost školy

Doplňková činnost školy je dána zřizovací listinou školy a devíti dodatky.

● mimoškolní výchova a vzdělávání, pořádání kurzů, školení včetně lektorské činnosti,

● hostinská činnost,

● překladatelská a tlumočnická činnost,

● výuka jazyků,

● výroba, rozmnožování, distribuce, prodej, pronájem zvukových a
zvukově-obrazových záznamů a výroba nenahraných nosičů údajů a záznamů.

Střední škola sdružuje gymnázium s cílovou kapacitou 1000 žáků a školní jídelnu s cílovou
kapacitou 600 jídel.
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Školní jídelna (pracoviště Legionářů) s cílovou kapacitou 600 jídel nabízí každodenně dva
druhy jídel a různé druhy salátů. V roce 2022/23 jídelnu navštěvovalo 558 žáků. Pro cizí
strávníky jídelna nevaří.

Žáci na pracovišti Balbínova navštěvují jídelnu ZŠ Pod Svatou Horou v Příbrami.

Vzdělávací program školy, učební plány
● Učební plán pro primu, sekundu, tercii a kvartu nižšího stupně osmiletého gymnázia byl

zpracován dle Rámcového vzdělávacího plánu základního vzdělávání; ve znění
pozdějších úprav.

● Učební plán pro oktávu vyššího stupně víceletého gymnázia; učební plán pro 4. ročník
čtyřletého gymnázia byl vypracován dle Školního vzdělávacího programu pro
Gymnázium, Příbram, Legionářů 402 schváleného MŠMT ČR pod č. j. 23705/07-23 ze
dne 29. října 2007, a dle Rámcového vzdělávacího programu pro gymnázia; ve znění
pozdějších úprav.

● Od školního roku 2011/2012 se vyučuje ve všech níže uvedených ročnících dle
Školního vzdělávacího programu Gymnázia, Příbram, Legionářů 402 schváleného pod.
č. j. G641/2011 (kvinta, sexta, septima a oktáva vyššího stupně víceletého gymnázia a
1., 2., 3. a 4. ročník čtyřletého gymnázia), ve znění pozdějších úprav.

Základní kritérium gymnázia – vzdělávací práce:

● připravenost maturantů na přijímací pohovory na vysoké školy a jejich úspěšnost
v přijetí na vysoké školy

● utváření klíčových kompetencí žáků a variabilních pracovních metod s cílem porozumět
psanému textu, různým informačním zdrojům a pramenům

● získání všeobecného přehledu takové úrovně, jež by umožnila okamžité uplatnění na
trhu práce

Další kritérium gymnázia – výchovná práce školy:

● výchova celistvé osobnosti umějící se kultivovaně orientovat v nastupujícím
samostatném životě a důstojně obstát v současném složitém globalizovaném světě

Základní prioritou výchovně vzdělávacího programu gymnázia bylo zdárné pokračování
realizace školního vzdělávacího programu. Čtrnáctý rok výuky ŠVP přinesl žákům možnost
volby výběrových a volitelných předmětů. Ve 3. až 4. ročnících a paralelních ročnících
vyššího gymnázia osmiletého a šestiletého studia mohli žáci volit z několika desítek
volitelných předmětů. V nižším stupni víceletého gymnázia nabízíme i otevíráme 6
volitelných předmětů. Možnost volby žáci vítají, jelikož jsou obohaceni novými poznatky a
vědomostmi z oblastí, které poutají jejich pozornost, popřípadě se jimi chtějí zabývat při
vysokoškolském studiu. Vzdělávací program gymnázia je obohacen o zvládání činností
ovlivňujících zdraví a výchovu ke zdravému životnímu stylu, o další sociální dovednosti a
znalosti jak v teorii, tak v praxi a přes tvůrčí pracovní postupy je zaměřen na budoucí
praktický život žáků. Program vyvíjí snahu upoutat co největší pozornost žáků. Oboustranná
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rekapitulace a hodnocení se zabývaly odpovědí na otázku, zda vzdělávací program splnil
svůj cíl:

● rozvíjet tradici a dobré jméno školy, udržet kvalitní žáky (výběr)

● vycházet z požadavků moderní doby – spoluvytvářet demokratické hodnoty
a zodpovědné občanství, klást důraz na zpracování a vyhodnocování informací

● zachovat všeobecné zaměření

● ztotožnit se s ŠVP s cíli a pojetím RVP, které jsou podle nás zárukou změny
dosavadního systému vzdělávání a výchovy (aktivní učení, profesní gramotnost, práce
s informačními zdroji, kritické hodnocení pramenů, individualizované pojetí vzdělávání,
autonomní učení)

● gymnázium nadále reprezentuje kvalifikovaný pedagogický sbor

● sepětí teorie a praxe (cíl ŠVP) a příprava na každodenní život.

Další informace o škole

Gymnázium patří mezi nejstarší školy ve Středočeském kraji, jelikož jeho vznik je datován
do roku 1871. Jedná se o školu s dlouholetou tradicí.

Gymnázium celých 152 let má stále všeobecné zaměření připravující žáky pro
vysokoškolské studium získáním maturitní zkoušky. Rok 2021 přinesl 150 let trvání
gymnázia. Oslavy tohoto výročí proběhly v říjnu roku 2021.

Gymnázium, Příbram, Legionářů 402 je spojeno s Gymnáziem pod Svatou Horou,
Balbínova 328, Příbram II. Tak rozhodla Rada Středočeského kraje dne 29. března 2021.
Od 1. 9. 2022 existuje Gymnázium, Příbram, Legionářů 402 pracující ve dvou budovách.

Gymnázium zajišťuje osmiletý a čtyřletý denní studijní cyklus se zaměřením všeobecným a
zaměřením na živé jazyky, dobíhající šestiletý cyklus.

Gymnázium sídlí ve dvou budovách, v budově Legionářů 402 s vlastní jídelnou a
multifunkčním venkovním sportovištěm. Zřizovatelem školy je Středočeský kraj. Dále
v budově detašovaného pracoviště Balbínova 328; vlastníkem budovy je Město Příbram.

Gymnázium je známé značně velkým procentem svých žáků přijatých na vysokoškolské
studium 98 %.

Gymnázium má vlastní školní televizi GymTV, jejíž redakce sídlí v budově školy a redakci
tvoří pouze žáci školy.

Gymnázium má vlastní školní orchestr GymBand (housle, příčné flétny, klarinety,
altsaxofony, tenorsaxofony, trubky, pozoun, klavír, kytara, baskytara, bicí, zpěv).

Gymnázium nabízí v současné době 52 volitelných předmětů, které vyučují interní
pedagogové školy.

Gymnázium má 100% kvalifikovaný pedagogický sbor.

Gymnázium podporuje talentované žáky školy a jejich pravidelnou účast na olympiádách
a soutěžích, ve kterých žáci dosahují vynikajících výsledků.
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II. HLAVNÍ ÚKOLY ŠKOLNÍHO ROKU A JEJICH PLNĚNÍ
II.1 ÚKOLY ZŘIZOVATELE
Základní úkoly vyplývající z Dlouhodobého záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací
soustavy ve Středočeském kraji 2020-2024 vydané v březnu 2020 pro střední vzdělávání
jsou následující:

● 2.3 Střední vzdělávání Zajistit udržitelnost projektu Cestou přírodovědných a
technických oborů napříč Středočeským krajem (CPTO) – Gymnázium Příbram bylo
účastníkem tohoto projektu – učební pomůcky zakoupené z tohoto projektu slouží
k praktické výuce přírodovědných a technických oborů

● 2.3 Střední vzdělávání – Nenavyšovat počty žáků v gymnáziích Radou kraje bylo
v březnu 2021 rozhodnuto o sloučení dvou příbramských gymnázií Gymnázia,
Příbram, Legionářů 402 a Gymnázia pod Svatou Horou, Příbram, Balbínova 328

● Podporovat zavedení povinné přijímací zkoušky pro přijímání žáků do středního
vzdělání s maturitou – Pro přijímání žáků jsou každoročně připraveny přijímací
zkoušky

● 3.3 Střední vzdělávání Gymnaziální vzdělávání všeobecného charakteru – důraz bude
kladen také na kvalitní všeobecné vzdělávání ve všech typech středních škol, které
umožní orientaci ve světě a adaptaci absolventů na měnící se podmínky- ŠVP
Gymnázia Příbram tento úkol naplňuje

● 3.16 Vzdělávání dětí, žáků a studentů se speciálními vzdělávacími potřebami –
Gymnázium podporuje děti se vzdělávacími potřebami prostřednictvím podpůrných
vzdělávacích opatření či kompenzačních pomůcek

● 3.16 Vzdělávání dětí, žáků a studentů nadaných – Gymnázium podporuje nadané
žáky přípravou na vědomostní soutěže (olympiády), ve škole byl v únoru 2022 zřízen
Klub nadaných dětí, který se schází každý týden; Klub úzce spolupracuje s Mensou
ČR.

II.2 VLASTNÍ ÚKOLY SOUVISEJÍCÍ S PLNĚNÍM KONCEPČNÍCH
ZÁMĚRŮ ŠKOLY

Plán úkolů stanovený ředitelkou školy a vyhodnocení jejich plnění:

● Rok slučování – v březnu 2021 bylo Radou Středočeského kraje schváleno sloučení
Gymnázia, Příbram, Legionářů 402 a Gymnázia pod Svatou Horou, Balbínova 328,
Příbram II. Celý rok se obě školy připravovaly na následující spojení: vypracování
společného Školního vzdělávacího programu Gymnázia Příbram; vypracování
jednotných dokumentů školy včetně školního řádu, sjednocení školské rady a školních
parlamentů, sjednocení školského informačního systému Bakalářů a webových
stránek školy, zajištění řádného zápisu do Rejstříku škol na MŠMT ČR, zadání pokynů
pro společná ekonomická pravidla. Vše se podařilo připravit.
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● Sloučená gymnázia – od 1. září 2022 začala pracovat obě příbramská gymnázia jako
jeden celek. Škola vyučovala 830 žáků ve dvou budovách. Ředitelka školy měla na
každém samostatném pracovišti jmenované své dva zástupce, kteří se řídili
jednotnými pokyny. Sjednocený organizační systém přecházel na obě samostatná
pracoviště. Gymnázium od 1. září o svém životě informovala na sjednocené platformě
webových stránek. Úzce spolu započaly kooperovat žákovské parlamenty.
Pedagogové u příchozích ročníků začali vyučovat podle jednotného školního
vzdělávacího programu. Jednotně začala být řízena personalistika školy, účetnictví a
hospodaření se koordinovalo z jednoho centrálního pracoviště. Operativně byly
řešeny jakékoli případné problémy. První rok slučování gymnázií proběhl
bezproblémově.

● Kulturní rok – ve školním roce 2022/2023 se konaly nad rámec probíhajících
kulturních projektů následující divadelní představení. Všichni žáci pracoviště
Balbínova uspořádali Den divadla (27. 9. 2022) pro své spolužáky a žáky základních
příbramských škol. 27. 6. 2023 nacvičili pro rodiče Slavné detektivky. Žáci pracoviště
Legionářů předvedli pro své spolužáky kulturní akademii (29. 3. 2023) složenou
z hudebních, divadelních a sportovních vystoupení. Třída kvarta pro spolužáky a
rodiče celý školní rok v předmětu dramatická výchova připravovala divadelní
představení Vlastníci, se kterým 27. 6. 2023 vystoupila. 21. 4. 2023 vystoupily dva
orchestry pro žáky gymnázia i veřejnost v rámci projektu Hudba spojuje. Jednalo se o
orchestr gymnázia Příbram Gymband a německý orchestr IGS Marienhafe. Všechna
výše uvedená představení se konala v Divadle Antonína Dvořáka v Příbrami. Kulturní
rok se vydařil.

● Přijímací řízení – a odvolací řízení pro školní rok 2023/2024 pouze v Gymnáziu,
Příbram, Legionářů 402 pro obě gymnaziální pracoviště (Gymnázium, Příbram,
Legionářů 402 a Balbínova 328, Příbram II). Přijímací řízení proběhlo bez problémů.

II.3 NAPLŇOVÁNÍ CÍLŮ ŠKOLNÍHO VZDĚLÁVACÍHO PROGRAMU
Všechny stanovené cíle školního vzdělávacího programu jsou naplňovány.

II.4 PROJEKTOVÁ ČINNOST ŠKOLY
Šablony pro SŠ a VOŠ I

Podobně jako v předcházejících letech, i v tomto školním roce se škola zapojila do
zjednodušených projektů, tentokrát v rámci Operačního programu Jan Amos Komenský.
Konkrétně se jedná o Výzvu č. 02_22_003 Šablony pro SŠ a VOŠ I. Z širokého spektra
nabízených aktivit byly upřednostněny šablony zaměřené na financování školního
psychologa v rozsahu 0,2 pracovního úvazku a další vzdělávání pedagogických pracovníků.
Délka projektu je 24 měsíců, realizace by měla probíhat v letech 2023 a 2024. V rámci
dalšího vzdělávání je plánován především rozvoj formativního vzdělávání. Celková výše
přidělené dotace je 1 503 612 Kč.
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V průběhu školního roku byly psychologem poskytnuty konzultace v rozsahu 200 hodin, 20
pedagogů s zúčastnilo školení v celkovém rozsahu 238 hodin. Do projektu je zapojena i
knihovnice školy.

Národní plán obnovy – doučování

V rámci Národního plánu obnovy MŠMT ČR finančně podpořilo žáky, kteří potřebovali
doplnit znalosti z covidového období. V příbramském gymnáziu bylo do doučování
zapojeno deset vyučujících, kteří vyučovali celkem 86 žáků, většinu žáků (64) tvořili žáci
maturitních ročníků.

Erasmus+

Erasmus+ - Accredited projects for mobility of learners and staff in school education KA1
(1. 6. 2022 – 31. 5. 2024)

Erasmus+ Projekt mobility ve školním vzdělávání pro akreditované organizace
(1. 6. 2023 – 31. 8. 2024)

Vyhlašovatelem projektu je Dům zahraničních služeb.

Schválená finanční podpora činila 74.355 EUR.

V rámci programu Erasmus+ byly v Gymnáziu, Příbram, Legionářů 402 uskutečněny 3
dlouhodobé individuální mobility studentů, proběhla spolupráce tří skupin studentů s pěti
partnerskými školami a 15 učitelů vyjelo na kurzy nebo stínování do zahraničí.

Tříměsíční studijní pobyty se odehrály v partnerských školách v německém Edmenu,
v irském Graiguenamanaghu a na francouzském ostrově Martinik. Hlavním cílem studentů
bylo zlepšení úrovně cizích jazyků.

Na německém ostrově Helgoland se setkali studenti tří partnerských škol – z České
republiky, Německa a Nizozemska, aby společně pracovali na projektu „SOS“ – Save Our
Seas, který je zaměřen na ochranu moří a oceánů. Další skupina žáků absolvovala
především jazykovou spolupráci se žáky z Budapešti. Došlo i ke vzájemným návštěvám.
Skupina francouzštinářů u nás ve škole hostila partnery z Francie a Německa a náplň
spolupráce byla kulturní a literární.

Dvě učitelky se zdokonalovaly v kurzech anglického jazyka na Maltě a v Irsku, jedna
absolvovala metodický kurz pro francouzštináře v Lyonu ve Francii. Učitel tělesné výchovy
se zúčastnil odborného kurzu týkající se sportu ve školách na Islandu. 11 učitelů vyjelo na
partnerské školy v Německu, Nizozemsku, Finsku, Estonsku, Španělsku a Rakousku na
stínování ve výuce. Učitelé získali přehled o zahraničních kurikulech vyučovaných oborů a
mohli porovnávat metody a formy výuka, zároveň však i materiální vybavení zahraničních
školy a mateřského gymnázia.

Erasmus+ Projekt SOS - Save Our Seas

Na projektu školních skupin spolupracovaly tři evropské školy s akreditací Erasmus+:
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● Max Windmüller Gymnasium Emden, Německo
● Piter Jelles Montessori High school, Leeuwarden, Holandsko
● Gymnázium Příbram, Legionářů 402, Česká republika

Hlavní náplní projektové práce byl výzkum přítomnosti mikroplastů v půdě kolem vodních
zdrojů. Skupina projektu „SOS“ se zaměřila na sběr plastů v různých lokalitách regionu a
průzkum vzorků půdy. Byly uspořádány online schůzky, kde si studenti navzájem
vyměňovali informace o stavu životního prostředí v regionech, v terénu s odborníky získali
cenné informace o odběru půdních vzorků a jejich přípravě pro chemickou analýzu
v laboratoři.

Učitelé projektu „SOS“ se sešli na přípravné pracovní schůzce 5.- 9.10.2022 na Gymnáziu
Příbram, kde se dohodli na projektové spolupráci a aktivitách. Učitelé z Holandska a
Německa zavítali do hodin a prohlédli si prostory školy.

Vyvrcholením projektové práce bylo čtyřdenní mezinárodní projektové setkání na ostrově
Helgoland v Německu od 11.3. do 18.3. 2023. Organizátor schůzky – Gymnázium Max
Windmüller z Emdenu vybralo lokalitu ostrova z důvodu možnosti spolupráce s odborníky
z Institutu Alfréda Wegenera. Během schůzky se mezinárodní skupiny podílely na výlovu
plastů a mikroplastů z moře, zúčastnili se ekologické procházky po ostrově s odborníky
AWI a v chemické laboratoři analyzovali nasbírané vzorky z moře a přivezené vzorky půdy.
Závěry svých bádání studenti prezentovali v anglickém jazyce poslední den pobytu na
ostrově Helgoland.

Triregionales Literaturprojekt zwischen Burgund, Rheinland-Pfalz und Böhmen

Vyhlašovatel projektu je Dům zahraniční spolupráce.

Projekt probíhá v době od 1. 10. 2020 do 31. 7. 2023.

Schválená finanční podpora činila 19.947 EUR.

Projekt je založen na triregionální spolupráci tří gymnázií – Are Gymnázium, Lycée Charles
de Gaulle a Gymnázium, Příbram.

Projekt byl plánován na období 1.10.2020 – 30.9.2022, ale z důvodu pandemie Covid 19
byl prodloužen do 31.7.2023. Projekt je prioritně literární, zaměřuje se na práci s knihou
německého (1. fáze) a českého (2.fáze) autora. Prostřednictvím různých aktivit studenti s
knihou pracují ve skupinách. Důležitý je kontakt s cizojazyčným prostředím, seznámení se
s kulturním bohatstvím partnerských zemí a vzdělávání a výměna zkušeností jak žáků, tak
učitelů. Projekt je veden ve francouzštině.

Ve školním roce 2022/2023 projekt pokračoval tentokrát s knihou Jaroslava Rudiše –
Národní třída. Studenti se během školního roku připravovali na vyvrcholení projektu, které
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proběhlo setkáním partnerských škol v Příbrami v týdnu od 24. 4. 2023 – 28. 4. 2023.
Během pěti dnů studenti v trinacionálních skupinkách pracovali s knihou, tvořili komiks, či
facebookovou stránku vlastního hrdiny. Hráli pantomimu a další seznamovací hry.
Nechyběla návštěva Svaté Hory, zámku v Březnici a také hlavního města Prahy. Poslední
večer byl zakončen ochutnávkou potravin typických pro všechny tři regiony.

Mezinárodní cena vévody z Edinburghu 2022/2023

Tento mezinárodní program je postaven na třech pilířích, kterými jsou dobrovolnictví,
fyzická aktivita a rozvoj talentu, jimž se studenti na základě vlastního výběru pravidelně tři
hodiny týdně dlouhodobě věnují. Závěrem programu je absolvování dobrodružné expedice.
Cena vévody z Edinburghu má jasně definovaná pravidla. Může být plněna ve třech
úrovních: bronzová, stříbrná a zlatá, které se od sebe liší obtížností a délkou trvání.

Ve školním roce 2022/23 pracovala jako hlavní koordinátorka programu a vedoucí expedic
Mgr. Lucie Albrechtová. Do programu se v tomto roce zapojilo 42 studentů. Naši studenti
opět pomohli programu organizace Adra, kde doučovali své méně úspěšné žáky ze
základních škol, připravovali program pro seniory v Charitě Příbram a aktivně se zapojili do
dobrovolnického klubu Pátečníci.

Na začátku a konci školního roku proběhlo 6 bronzových expedic v místním regionu
v Brdech a na Studeném vrchu. Účastníci expedic mohli prožít noci v divoké přírodě pod
stany či v teplých červnových měsících pod širákem. V prosinci jsme uspořádali společnou
zimní výpravu pro všechny účastníky programu. Výprava směřovala k Public jukeboxu
Krištofa Kintery, který je umístněn v polích blízko obce Hrachov a nedalekým novodobým
menhirům, kde jsme na sněhu rozdělali oheň a upekli si klobásky.

V listopadu také proběhla zlatá expedice na Sardinii. Malý ostrov nabídl v podzimním
měsíci mnoho krás, eukalyptové lesy, prohřáté pláže i výstupy na vápencové hřebeny. Mimo
to studenti navštívili místní střední školu, kde tamním žákům představili Českou republiku,
sdíleli zážitky z cestování i školního života.

Po sportovním kurzu v květnu proběhla bronzová a zlatá cvičná expedice na kánoích na
řece Otavě.

Studenti k evidenci svých aktivit využívají moderní aplikaci DOFE, která umožňuje
pravidelné sledování a ukládání poznámek a fotografií, které dokumentují jejich činnost.

článek webu příbram.cz:

Překonávají vrcholy hor i hranice vlastních možností. Do výzev v DofE se pouští desítky
příbramských gymnazistů

„Myslím si, že hrdinové jsou úplně všude. A pro mě hrdinou není člověk, který se ničeho
nebojí. Ale naopak ten, který je tak odvážný a statečný, že strach překoná,“ říká studentka
příbramského gymnázia Magdaléna Studená ve videospotu nové kampaně Mezinárodní
ceny vévody z Edinburghu (DofE), jejímž mottem jsou každodenní hrdinové. V rámci
projektu si mladí lidé od 14 do 24 let určují a plní osobní výzvy zaměřené na dovednost,
pohyb a dobrovolnictví, svoji zdatnost pak potvrzují na závěrečné dobrodružné expedici.

Protagonistou spotu aktuální kampaně DofE je youtuber Kovy, vedle Magdalény Studené v
něm vystupuje i další příbramský gymnazista Matěj Mosler. „V programu jsme už dost
dlouho, máme vysokou účast a šikovné studenty. Roli hraje také blízkost Příbrami k Praze,“
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uvádí k participaci v kampani, která byla spuštěna začátkem listopadu, pedagožka a
koordinátorka DofE na Gymnáziu Příbram Lucie Albrechtová.

Gymnázium se do projektu zapojuje posledních patnáct let a kontinuálně se jej účastní
desítky studentů. V současnosti zdolává různé úrovně DofE – bronzovou, stříbrnou a zlatou
– necelá padesátka zdejších žáků. „Kromě osobních výzev zaměřených na pohyb a
dovednost je pro všechny velmi důležité dobrovolnictví,“ vyzdvihuje jednu z oblastí
pedagožka.

Nejvíce, v současnosti asi třicet studentů pomáhá v Dobrovolnickém centru ADRA Příbram
s doučováním dětí ze základních škol, které mají vzdělávací obtíže nebo problematické
sociální zázemí. Další vypomáhají v domovech pro seniory, v Charitě Příbram nebo se
dobrovolnictví věnují individuálně v místě bydliště, například venčí psy z útulku.
Dobrovolnictví, stejně jako další výzvy, je stojí hodinu času týdně (v Adře se jedná o
devadesát minut). Podle Lucie Albrechtové tak přinášejí nejen obrovský kus práce, ale mají
zároveň možnost setkávat se s lidmi mimo své běžné okolí.

Vedle odhodlání a samostatnosti se v DofE cení poctivost, své pokroky studenti sami
zaznamenávají do aplikace. „Zčásti je to také o důvěře, za patnáct let jsem ale
nezaznamenala problém. Naopak velká část studentů hodnotí svoji účast v programu jako
zkušenost, která je ovlivnila a prospěla jim,“ doplňuje Lucie Albrechtová.

Jednotlivé úrovně programu ukončují minimálně dvoudenní expedice. Nejvíce zájemců
vstupuje do první, bronzové etapy. V jejich závěru studenti vyrážejí na výpravy do okolí
Příbrami, zejména do Brd – na Hřebeny a Studený vrch. „Chodíme i směrem na
Rožmitálsko, prošli jsme také část svatojakubské cesty. Jednu noc dvoudenní expedice
strávily studentky u Lužnice. Rozptyl destinací je celkem široký,“ popisuje koordinátorka.

U zlaté úrovně DofE, která představuje osmnáct měsíců věnovaných zmíněným aktivitám,
se pro expedice vybírají zahraniční cíle. Gymnazisté přecházeli oblast Apuseni v
rumunských Západních Karpatech, vyrazili do Finska a dvakrát na Island. Na Islandu
cestovali terénním autem, v extrémních podmínkách ostrovního státu spali a vařili si venku.
Jednou z letošních zahraniční štací byla Mallorka, kde tým absolvoval týdenní track podél
pobřeží. Slibné středomořské počasí dovolilo dalším studentům projet v listopadu Sardinii.
„Pobyt byl odměnou za dlouhodobou práci, kterou realizovali během covidu. Jeli jen čtyři
žáci,“ vysvětluje Lucie Albrechtová, na větší zahraniční expedice jich totiž standardně vyjíždí
až deset. Po Čechách se obvykle putuje ve čtyř- až pětičlenných skupinách.

„Nejen, že navštěvujeme místa, kam se studenti s cestovní kanceláří nejspíš nepodívají, ale
plusem je také spolupráce mezi dětmi,“ dodává koordinátorka. Na výběru destinací se
podílí všichni zúčastnění, zohledňují zkušenosti z předchozích cest a vodítkem je i sdílení
zážitků.

Roční poplatek na realizaci a rozvoj programu činí pro státní školy necelých deset tisíc
korun, k jeho pokrytí má nyní sloužit nedávno odsouhlasená krajská dotace ve výši 15 000
korun. Za vstup do jednotlivých úrovní platí rovněž studenti, a to od dvou set do čtyř set
korun. Náklady na expedice částečně hradí granty, na finančním pokrytí některých výprav
jako např. na Island participoval i samotný program DofE. Za zahraniční expedice si
účastníci zároveň připlácí. „Zlaté“ trasy se proto i z důvodu nižších finančních nákladů
vytyčují také v Čechách, v minulosti to byl přechod Javorníku.
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Kromě finanční podpory se na krajské úrovni uskutečnilo v listopadu neformální setkání
zástupců středočeských škol a školských zařízení, kterých je do programu zapojeno celkem
36, a Středočeský kraj tak patří k nejsilněji zastoupeným regionům z celé České republiky.
DofE aktuálně plní téměř šest set dětí ve středních Čechách.

II.5 SPOLUPRÁCE SE SOCIÁLNÍMI PARTNERY
ADRA – dobrovolnictví, klade si za úkol propojit svět těch, co chtějí pomáhat a svět těch, co
pomoc potřebují.

ALKA – pomáhá lidem s různě závažným kombinovaným postižením od dětí po seniory,
provozuje denní stacionář, odlehčující služby, sociálně aktivizační služby.

Magdaléna o.p.s. – poskytuje ucelený systém služeb v oblasti prevence a léčby závislostí na
návykových látkách.

BEDNA – volnočasové aktivity pro mladé, kteří tráví volný čas rizikovým způsobem, nebo
jsou ohroženi sociálním vyloučením.

SENIOR POINT – bezpečnost a prevence, přednášky, besedy a volnočasové aktivity pro
seniory.

ČERVENÝ KŘÍŽ – humanitární společnost, která nabízí pomoc humanitární, sociální,
zdravotní a zdravotně-výchovnou.

Ve výše uvedených organizacích studenti a žáci pomáhají a jsou aktivní. Během školního
roku se ve všech organizacích vystřídá cca 150 žáků.

III. STATISTICKÉ ÚDAJE ŠKOLNÍHO ROKU
III.1ČLENĚNÍ ŠKOLY / ŠKOLSKÉHO ZAŘÍZENÍ
Školy

Nejvyšší povolený počet studentů a naplněnost k 30. 9. 2022

Druh/typ školy IZO
Nejvyš. pov.
počet stud.

Skutečný
počet stud.1

Počet stud.
v DFV2

Přepočt. počet
ped. prac.

Počet stud. na
přep. poč. ped.
prac. v DFV

SŠ/Gymnázium 000 068 926 1000 835 835 66, 64 12,52

1všechny formy vzdělávání; 2DFV - denní forma vzdělávání
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Školská zařízení

Nejvyšší povolený počet studentů (strávníků, ubytovaných) a naplněnost k 30. 9. 2022

Školské zařízení IZO
Nejvyšší povolený
počet strávníků.

Skutečný počet
strávníků

Z toho cizích
Přepočtený počet
pracovníků

Jídelna 000 068 926 600 558 0 7

III.2OBORY VZDĚLÁNÍ A ÚDAJE O ŽÁCÍCH V NICH
Počet tříd a žáků SŠ v denní formě vzdělávání – podle oborů vzdělání (k 30. 9. 2022)

Kód a název oboru Počet žáků Počet tříd
Průměrný

počet žáků/tř.

Obory vzdělání poskytující střední vzdělání s maturitní zkouškou 

Gymnázium – všeobecné 79-41-K/41, délka studia 4 roky 453 15 30,20

Gymnázium – všeobecné 79-41-K/61, délka studia 6 let 147 5 29,40

Gymnázium – všeobecné 79-41-K/81, délka studia 8 let 235 8 29,38

Celkem  835 28 29,82

Údaje o studentech přijatých v průběhu školního roku 2022/2023

Po 30. 9. 2022 byli v dalším průběhu školního roku přijati do denní formy vzdělávání tři
žáci. Jeden žák ze sušického gymnázia byl zařazen do kvinty osmiletého studia, další žák
z mladoboleslavského gymnázia byl zařazen do kvinty osmiletého studia a jedna žákyně
byla v rámci projektu AFS zařazena do prvního ročníku čtyřletého studia.

V průběhu prvního a druhého pololetí školního roku ukončili vzdělávání v denní formě
studia tři žáci. Všichni přestoupili na jinou střední školu.

Dalších devět žáků a žákyň ukončilo studium ke dni 30. 6. 2023 a během prázdnin. Jedné
žákyni nebylo povoleno opakování ročníku, ostatní žáci přestoupili na jinou školu v rámci
České republiky a zahraničního studia.

Cizí státní příslušníci

Ve škole studovalo ke 30. 9. 2023 deset žáků s cizí státní příslušností: tři z Vietnamské
socialistické republiky, jeden ze Slovenské republiky a šest z Ukrajiny.

Dojíždění

V jiných krajích mělo své trvalé bydliště celkem jedenáct žáků školy, všichni v rámci
denního studia. Nejvíce (čtyři) žáků má trvalé bydliště v Jihočeském kraji, tři v Praze, dva
v Plzeňském kraji, v Libereckém a Královéhradeckém kraji má trvalé bydliště vždy jeden
žák.
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III.3ÚDAJE O VÝSLEDCÍCH VE VZDĚLÁVÁNÍ
a) Prospěch a docházka žáků/studentů všech ročníků celkem (včetně závěrečných

ročníků) – k 30. 6. 2023

Prospěch a docházka žáků/studentů všech ročníků Počet žáků/studentů

Obory vzdělání poskytující vyšší odborné vzdělání

Studenti celkem 830 

Prospěli s vyznamenáním 341 

Prospěli 483 

Nehodnoceni (prodloužená klasifikace) a neprospěli 6

z toho opakující ročník 0

Průměrný prospěch žáků 1,644

Průměrný počet zameškaných hodin na žáka/z toho neomluvených 77,016/0,006

Počet žáků hodnocených slovně (podle typu školy)

a) ve všech předmětech - 0

b) pouze ve vybraných předmětech - 0

Hodnocení v náhradním termínu, opravné a komisionální zkoušky

Jedna žákyně z pátého ročníku (kvinty) osmiletého studia úspěšně vykonala opravnou
zkoušku z matematiky. Tři žáci měli rozhodnutím ředitelky školy prodlouženu klasifikaci do
30. 9. 2023. Důvodem byly dlouhodobé zdravotní problémy či studium v zahraničí. Všichni
žáci klasifikaci v náhradním termínu úspěšně vykonali.

b) Výsledky maturitních zkoušek, absolutorií, závěrečných zkoušek (bez opravných
zkoušek)

Kód a název oboru
Žáci/studenti

konající zkoušky
celkem

Prospěli s
vyznamenáním

Prospěli Neprospěli

Maturitní zkouška:

Gymnázium – všeobecné 79-41-K/81 29 19 10 0

Gymnázium – všeobecné 79-41-K/61 26 13 11 2

Gymnázium – všeobecné 79-41-/41 123 53 63 7

Celkem 178 85 84 9

Jedna žákyně konala opravnou maturitní zkoušku (didaktický test z českého jazyka) v září
2023, u této zkoušky uspěla.

Jeden žák a jedna žákyně vykonali úspěšně celou maturitní zkoušku v podzimním termínu.

Všichni ostatní žáci (9), kteří neuspěli v řádném termínu, úspěšně vykonali opravnou
maturitní zkoušku v podzimním termínu v září 2023.
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c) Hodnocení chování žáků/studentů

Chování žáků/studentů (k 30. 6. 2023)

Druh/typ školy
Počet žáků/studentů – hodnocení

velmi dobré uspokojivé neuspokojivé

Střední škola/Gymnázium 830 0 0

Výchovná opatření, která byla udělena v průběhu školního roku 2022/2023:

● pochvala třídního učitele 205
● pochvala ředitelky školy 60
● napomenutí třídního učitele 8
● důtka třídního učitele 5
● důtka ředitelky školy 0

V průběhu školního roku nedošlo k žádnému vyloučení žáka ze studia z kázeňských
důvodů.

d) Výsledky žáků v soutěžích a přehlídkách

Krajské soutěže

Matematická olympiáda 1. místo (Matěj Mach – sexta – kat. B)

Matematický klokan 3. místo (David Bálek – oktáva – kat. Student)
Biologická olympiáda 8. místo (Jiří Hrubant – oktáva – kat.A)

3. místo (Viktotie Stašová - sexta – kat. B)
6. místo (Kateřina Fialová – kvinta – kat B)
3. místo (Diana Smíšková – kvarta – kat. C)

Geologická olympiáda 3. místo (Ema Tesárková – kvarta – kat. C)

Přírodovědný klokan 1. místo (Martin Hrubec – kvinta – kat. Junior)
3. místo (Viktorie Stašová – sexta – kat. Junior)

Fyzikální olympiáda 1. místo (David Bálek – oktáva – kat.A)
5. místo (Martin Hrubec – kvinta – kat.D)

Chemická olympiáda 5. místo (Jiří Hrubant – oktáva – kat. A)

Astronomická olympiáda 1. místo (David Bálek – oktáva – kat.AB)
3. místo (Filip Kraus – 3.A – kat. II)
4. místo (Martin Tomek – tercie – kat. EF)
6. místo (Barbora Walterová – prima – kat. GH)

Zeměpisná olympiáda 2. místo (Matěj Pánek – kvarta – kat. ZŠ)
8. místo (Jiří Hrubant – oktáva – SŠI)

Dějepisná olympiáda 2. místo (Jakub Trča – 4.C – kat. II)

Olympiáda z českého jazyka 4. místo (Matěj Pánek – kvarta – kat. I)
9. místo (Diana Smíšková – kvarta – kat. I)
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Konverzační soutěž ve FRJ 8. místo (Daniela Lakatyšová – kvinta – kat. A1)
3. místo (Václav Kočí – 4.C – kat. B1)
4. místo (Alžběta Dvořáková – septima- B2)

Konverzační soutěž v NEJ 6. místo (Magdaléna Studená – septima – kat. III.A)

Kraj pro bezpečný internet 3. místo (Gymnázium, Příbram, Legionářů 402)
2. místo (Žofie Volfová – tercie – kat. ZŠ)
4. místo (Diego Valentini – kvinta – kat. SŠ)

Juniorský maraton 1. místo (M. Šolc – 3.D, F. Švancar – 3.D, M. Štajgr –
3.D, M. Petrilák – 4.C, F. Vejr – 3.A, M. Švarc – 3.S, M.
Placatka – 3.A, A. Karasová – 2.D, T. Placatková –
septima, N. Fraňková – 4.C)

Plavecko-běžecký pohár 1. místo (Monika Machová – sekunda)
2. místo (Barbora Šindelářová – tercie)
2. místo (Jiří Berka – tercie)
3. místo (Vojtěch Berka – tercie)

Republikové soutěže

Astronomická olympiáda 2. místo (David Bálek – oktáva – kat AB) + 2. místo na
mezinárodní olympiádě v Polsku

Fyzikální olympiáda 5. místo (David Bálek – oktáva – kat. A)

NÁBOJ/matematická soutěž 6. místo (Václav Jan Hašl, Jakub Vojáček, Lukáš Koma,
Martin Tomek – všichni tercie) + 10. místo
v mezinárodní soutěži

Literární soutěž Příbram Hanuše Jelínka
3. místo (Adina Kazdová – 1.B – poezie 12 – 15 let)
2. místo (Adina Kazdová – 1.B – próza 12 – 15 let)
2. místo (Viktorie Stašová – sexta – próza 16 – 19 let)
3. místo (Monika Bicanová – 4.B – próza 16 – 19 let)

Juniorský maraton 4. místo (M. Šolc – 3.D, F. Švancar – 3.D, M. Štajgr –
3.D, M. Petrilák – 4.C, F. Vejr – 3.A, M. Švarc – 3.S, M.
Placatka – 3.A, A. Karasová – 2.B, T. Placatková –
septima, N. Fraňková – 4.C)

Frisbee Ultimate 11. místo (K. Čechová – 3.B, A. Čechová – 1.C, M.
Barášek – kvarta, K. Barášek – prima, J. Čambala –
kvarta, H. Blažková – septima, M. Šmolík – kvinta, M.
Vlasatý – septima, K. Míková – tercie, A. Hrazdírová –
3.S)
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e) Absolventi a jejich další uplatnění

Přehled podaných přihlášek k dalšímu studiu – absolventi SŠ s dosaženým středním
vzděláním s maturitní zkouškou a absolventi VOŠ

Druh/typ školy
Počet absolventů

celkem
Podali přihlášku

na VŠ
Podali přihlášku

na VOŠ
Podali přihlášku
na jiný typ školy

Nepodali
přihlášku na
žádnou školu

79-41-K/81 29 28 1 0 0

79-41-K/61 26 26 0 0 0

79-41-K/41 122 118 3 0 1

Celkem 177 172 4 0 1

f) Nezaměstnanost absolventů škol

Nezaměstnaní absolventi škol podle statistického zjišťování úřadů práce (k 30. 4. 2023)

Kód a název oboru
Počet absolventů
škol. rok 2021/2022

Z nich počet nezaměstnaných
duben 2023

79-41-K/41 (Legionářů) 86 2

79-41-K/81 (Legionářů) 27 0

79-41-K/41 (Balbínova) 28 2

79-41-K/61 (Balbínova) 29 2

Celkem 170 6

III.4 Přijímací řízení uchazečů do 1. ročníku SŠ
Přijímací řízení do 1. ročníku

Údaje o přijímacím řízení do denní formy vzdělávání na SŠ pro školní rok 2023/2024 –
podle oborů vzdělávání (stav k 1. 9. 2023)

Kód a název oboru

1. kolo
počet

Další kola
počet

Odvolání
počet

Počet
tříd1

přihl. přij. přihl. přij.
poda-

ných

kladně
vyříz.

Obory vzdělání poskytující střední vzdělání s maturitní zkouškou 

79-41-K/81, Gymnázium (osmileté studium) 148 32 0 0 20 9 1

79-41-K/41, Gymnázium (čtyřleté studium) 165 96 0 0 36 18 3

Celkem 313 128 0 0 56 27 4
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III.5 Výuka cizích jazyků a mezinárodní spolupráce
Žáci/studenti v denním formě vzdělávání učící se cizí jazyk (stav k 30. 9. 2022)

Jazyk Počet studentů Počet skupin
Počty žáků/studentů ve skupině

Minimálně maximálně průměr

anglický jazyk 835 56 + 15 (konverzace) 10 17 14,9/14,4

německý jazyk 472 26 + 3 (konverzace) 7 21 16,6/14,3

francouzský jazyk 190 16 + 2 (konverzace) 7 18 11,9/10,9

ruský jazyk 112 9 + 1 (konverzace) 7 18 12,4/9,7

celkem 835/1609 109 + 21 (konverzace) 7 21 14/12,3

Učitelé cizích jazyků – rozložení kvalifikace (stav k 1. 9. 2021)

Jazyk Počet učitelů celkem
Kvalifikace vyučujících

Rodilí mluvčí
Odborná částečná žádná

anglický jazyk 15 15 1

německý jazyk 7 7

francouzský jazyk 5 5 1

ruský jazyk 4 4

Ve škole vyučovalo 25 odborně a pedagogicky způsobilých pedagogů. Všichni jsou
absolventi magisterského studia zaměřeného na jazykové vzdělávání., mnozí z nich mají za
sebou nejeden delší pobyt v příslušné zemi. Jazyková výuka probíhá v anglickém,
německém, francouzském a ruském jazyce. Vyučující vedou výuku v odborných jazykových
učebnách s reáliemi určenými příslušnému jazyku. Výuka jazyků má ve škole dlouholetou
tradici. O velmi dobré výuce hovoří vynikající přední příčky, které získávají žáci gymnázia
každoročně v jazykových soutěžích a olympiádách (kraj, republiková kola). Vyučující sami
pracují s moderními učebnicemi a běžně využívají audiovizuální techniku. Výuka žáků je
podporována mnohými zahraničními projekty, výměnnými pobyty, odbornými přednáškami,
jež vyučující sami organizují a podporují. Při různorodých akcích s rodilými mluvčími ukazují
svoji velmi dobrou jazykovou zdatnost.

Škola pracuje metodou CLIL.

Mezinárodní spolupráce

Partnerské zahraniční školy

Partnerské školy projektu Ersamus+ Gymnázia, Příbram, Legionářů 402:
● Gymnasium Ulricianum Aurich - Dolní Sasko, Německo
● Max Windmüller Gymnasium Emden, Německo
● Piter Jelles Montessori High school, Leeuwarden, Holandsko
● Are – Gymnasium, Joseph-von-Fraunhofer-Strasse, Grafschaft, Německo
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● Lycée international Charles de Gaulle, 25 Av. Général Touzet du Vigier, Dijon, Francie
● Óbudai Árpád Gimnázium, Budapest, Nagyszombat u. 19, 1034, Maďarsko
● III. gimnazija, Zagreb, Kušlanova 52, Chorvatsko
● Duiske College, Graiguenamanagh, Irsko
● IES José Miguel Barandiarán, Barrio Santsoena, 6, 48940 Leioa, Biscay, Španělsko
● Viljandi Jakobsoni Kool, Riia mnt. 91, Viljandi, 71009 Viljandi maakond, Estonsko

Partnerská škola Česko-německého fondu budoucnosti
● Immanuel - Kant – Gymnasium Lachendorf u Hannoveru – Německo
● IGS Gymnasium Marienhafe

Partnerské školy projektu Literární dobrodružství napříč Evropou
● Lycée Charles de Taille – Dijon, Burgundsko – Francie
● Gymnasium Martinus – Linz, Porýní – Falcko – Německo

Gymnázium, Příbram, Legionářů 402 pracuje velmi aktivně v několika mezinárodních
projektech ERASMU+ (viz projektová činnost školy).

III.6 ÚROVEŇ INFORMAČNÍ A POČÍTAČOVÉ GRAMOTNOSTI VE
ŠKOLE

Od roku 2020 došlo v souvislosti s podporou technického zabezpečení distanční výuky
a řadou projektů zaměřených na rozvoj ICT techniky k podstatnému pokroku. I v minulém
školním roce byly na nákup a modernizaci informačních technologií vynaloženy nemalé
částky.

Pracoviště v ulici Legionářů na konci školního roku disponovalo dvěma počítačovými
učebnami a dvěma učebnami pro výuku s podporou ICT. Všechny učebny ve škole jsou
vybaveny učitelským PC v provedení AiO, projektorem, popř. televizí 55“ a aktivními
reproduktory. Tři učebny jsou vybaveny interaktivními tabulemi. Od roku 2022 jsou
učitelské kabinety vybaveny tak, aby každý učitel měl vlastní PC (opět AiO). Počítači
disponují i pracovníci správy (sekretariát ředitelky, ekonomka, vedoucí jídelny, knihovna).
Stáří počítačů PC v IVT1 je 7 let, PC v IVT2 9 let, v ostatních učebnách a kabinetech jsou
počítače PC AiO staré max. 4 roky. V roce 2022 bylo pořízeno 52 notebooků pro učitele.
Jsou určeny pro práci doma i během výuky ve škole. Pro práci žáků je k dispozici 17 iPadů
(učitelé mají k dispozici 5 dalších) a nově 30 chromebooků. V knihovně si mohou žáci
zapůjčit dalších 8 chromebooků pro samostudium.

V serverovně je 5 fyzických serverů, které slouží jako hostitelé virtuálních serverů. Po
převodu některých agend ze starších na nové servery dojde k vypnutí dvou z nich.

V roce 2019 byla realizována nová strukturovaná počítačová síť. Kabeláž mezi hlavním
switchem a switchi na jednotlivých patrech budovy, v učebnách ICT a v budově jídelny je
optická, rozvody po patrech mezi těmito switchi a zásuvkami jsou metalické CAT6.
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Internetové připojení k providerovi NEJ.CZ je bezdrátové, symetrické, s rychlostí 100 Mbps.
V roce 2021/22 bylo zřízeno druhé metalické připojení přes VDSL2, a to ke stejnému
providerovi. Toto připojení slouží jako záložní, asymetrické až do 250/25 Mbps.

Ve škole je k dispozici bezdrátová síť, která je vytvořena 18 přístupovými body Mikrotik
v pásmech 2,4 MHz a 5 MHz a pokrývá celou hlavní budovu a jídelnu. Tělocvičny
a venkovní učebna zatím pokryty nejsou. Bezdrátové sítě jsou celkem tři – učitelé, studenti
a hosté, připojení fyzických zařízení.

Tisk zajišťují 3 černobílé kopírky a jedna barevná kopírka. Kabinety jsou vybaveny
jednoduchými laserovými černobílými síťovými tiskárnami HP, většina z nich disponuje
skenerem. Pro 3D tisk jsou k dispozici tří 3D tiskárny. Jedna velkoformátová tiskárna je
umístěna ve výtvarném ateliéru. Metodikem IKT na pracovišti Legionářů je Ing. Ivo Bešťák.

Pracoviště v Balbínově ulici disponovalo jednou počítačovou učebnou a jednou učebnou pro
výuku s podporou ICT. Všechny učebny ve škole jsou vybaveny učitelským PC, projektorem
a aktivními reproduktory. Čtyři učebny jsou vybaveny interaktivní tabulí SmartBoard.

Učitelské kabinety jsou vybaveny nejméně jedním PC, přičemž všichni vyučující mají
k dispozici zařízení, které mohou využívat pro práci (PC nebo notebook). Počítač má
k dispozici i sekretářka školy. Stáří počítačů PC v IVT je 3 roky, v učebně pro podporu výuky
s ICT jsou počítače staré 9 let, v ostatních učebnách 8–9 let. V roce 2022 bylo z prostředků
Národního plánu obnovy zakoupeno 19 iPadů a 7 notebooků.

Ve škole funguje 1 fyzický server, v rámci kterého jsou aktivní dva virtuální servery.

Internetové připojení k providerovi NEJ.CZ je drátové prostřednictvím optického kabelu.
Bezdrátová síť je tvořena 10 přístupovými body na chodbách a v červnu 2022 byly
doplněny a zapojeny do sítě také AP Mikrotik routery do učeben (jedná se o celkem 11
zařízení). Bezdrátová síť 2,4 MHz pokrývá celou budovu.

Centrální tisk pro pracoviště zajišťuje 1 černobílá kopírka, dále jsou ve vybraných
kabinetech umístěny černobílé síťové tiskárny s možností duplexního tisku. K dispozici
v rámci sítě je jedna barevná laserová tiskárna a dvě barevné inkoustové tiskárny. Všechny
kabinety jsou vybaveny tiskárnami zčásti připojenými ke konkrétním PC, zčásti síťovými.

Na všech počítačích v budově detašovaného pracoviště a také na všech školních
noteboocích je nainstalován ESET Agent pro správu licencí.

Po sloučení obou škol proběhla úspěšně migrace dat mezi tenanty gshpb.cz a gympb.cz, a
to v obsahu OneDrive a částečně Teams. Na tenantu gshpb.cz jsou data momentálně
pouze ke čtení, nikoliv pro zápis. Tenant gshpb.cz byl komplet znepřístupněn k 31. 8. 2023.

Počínaje školním rokem 2023/2024 je hlavním prostředím pro všechny nové třídy Google
Worskapce - Google učebna. Microsoft Teams je možné používat doplňkově v dobíhajících
třídách.

Vybavení informačními a komunikačními technologiemi bylo na úrovni, která odpovídala
možnostem školy. Vzhledem k plánovanému odchodu z budovy nebylo možné provádět
významnější a finančně nákladnější změny. Metodikem IKT na pracovišti Legionářů je PhDr.
Jakub Konečný, Ph.D.
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Softwarové vybavení na obou pracovištích bylo v průběhu školního roku rozšířeno
o Microsoft 365 A3, pořízené hromadně zřizovatelem. Součástí zmíněné licence je možnost
instalace balíku kancelářských programů na soukromých zařízeních studentů i učitelů.

Úroveň počítačové gramotnosti učitelů se v průběhu předchozích let rozvíjela na obou
pracovištích zcela zásadním způsobem. Kromě prezentací podporujících výklad učitelů byly
do výuky začleněny nové aplikace na výklad a procvičování učiva. Své přednosti osvědčily
moderní multimediální a interaktivní učebnice, nezbytným se stalo využívání prostředí
Google a Teams. Na obou pracovištích je používána elektronická třídní kniha. Digitální
kompetence učitelů jsou rovněž rozvíjeny prostřednictvím metodických školení, vedených
pověřenými pracovníky školy. Během těchto školení si učitelé vyměňují své zkušenosti
s využíváním informačních technologií při výuce. Zapojováni jsou především učitelé
informatiky a učitelé s pokročilými znalostmi a zkušenostmi, zváni jsou i externí pracovníci.
V souvislosti s nákupem nových iPadů bylo přínosné školení Bohuslava Hory „Učíme se
s iPadem“ v rozsahu 8 hodin pro 16 učitelů z obou pracovišť.

Do dalšího vzdělávání v oblasti informačních technologií byli zapojeni především učitelé
informatiky. Velkým přínosem pro školu bylo úspěšné ukončení studia k výkonu
specializovaných činností podle §9, vyhlášky č. 317/2005 Sb. PhDr. Jakubem Konečným,
Ph.D. Další učitelé absolvovali především metodická školení na využití ICT technologií při
výuce jejich předmětů.

IV. ŠKOLNÍ PORADENSKÉ PRACOVIŠTĚ
Ve školním roce 2022/2023 působilo na gymnáziu kompletní Školní poradenské pracoviště.
Funkci výchovných poradců vykonávaly na pracovišti Legionářů RNDr. Ludmila Šmejkalová,
Mgr. Libuše Fořtová a Mgr. Kristýna Halaburdová a na pracovišti Balbínova Mgr. Kateřina
Nosková. Funkci metodika prevence vykonávala na pracovišti Legionářů Mgr. Marie
Hlaváčová a na pracovišti Balbínova Mgr. Pavla Linhartová. Mgr. Kristýna Halaburdová jako
speciální pedagožka měla na starosti třídy primu, sekundu a tercii, Mgr. Libuše Fořtová,
která v květnu ukončila dvouleté specializační studium pro VP, se starala o 1., 2., 3. ročníky
a třídy kvintu, sextu, septimu. Výchovná poradkyně RNDr. Ludmila Šmejkalová, splňující
požadované vzdělání VP, zabezpečovala třídu kvartu, 4. ročníky a třídu oktávu. Soustředila
se především na kariérní poradenství. Výchovná poradkyně se na pracovišti Balbínova
starala o devět tříd podobně jako metodička prevence Mgr. Pavla Linhartová.

Ve škole pracoval po celý školní rok školní psycholog Mgr. Petr Vítek, který je
vystudovaným psychologem a stejnou funkci zastával i v uplynulém školním roce.

Práce výchovných poradkyň probíhala podle vypracovaného plánu, který byl průběžně
naplňován a aktualizován. Všechny spolupracovaly s vedením školy, třídními učiteli,
školním psychologem, rodiči, pedagogickými poradnami a dalšími potřebnými složkami.

Ve Školském poradenském pracovišti velmi aktivně pracovala metodička prevence splňující
požadované vzdělání.

Spolupráce s Pedagogicko-psychologickou poradnou Středočeského kraje, speciálně
s Pracovištěm Příbram, je oboustranně přínosná podobně jako spolupráce se Střediskem
výchovné péče Příbram.
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Spolupráce s rodiči, lékaři, sociálními pracovníky byla bezproblémová. Policii ČR nebylo
nutné ve školním roce 2022/ 2023 kontaktovat. Výjimku tvořily pouze preventivní
programy, které pro naše žáky tato instituce připravila.

Vzdělávání žáků/studentů se speciálními vzdělávacími potřebami a studentů nadaných,
mimořádně nadaných a s nárokem na poskytování jazykové přípravy

Žáci a studenti se zdravotním postižením podle druhu postižení k 30. 9. 2023

Druh postižení Počet žáků/studentů

SŠ VOŠ

Mentální postižení 0 0

Sluchové postižení 0 0

Zrakové postižení 1 0

Vady řeči 0 0

Tělesné postižení 0 0

Souběžné postižení více vadami 0 0

Vývojové poruchy učení a chování 8 0

Autismus 1 0

Podle individuálních vzdělávacích plánů se vzdělávali 3 nadaní žáci, všichni tři se účastnili
studia v zahraničí, 2 z nich jsou nadaní jazykově a 1 odjel studovat do zahraničí díky svému
sportovnímu (hokejovému) nadání. 2 žákyně se vzdělávaly dle IVP z důvodu dlouhodobých
zdravotních problémů. Jeden individuální vzdělávací plán byl na základě doporučení PPP
udělen žákyni se zrakovým postižením.

U žáků se speciálními vzdělávacími potřebami je postupováno dle pokynů
pedagogicko-psychologické poradny. Na pracovišti Legionářů pro jednoho z těchto žáků byl
vypracováván PLPP. Ve školním roce 2022/2023 se na gymnáziu vzdělávali dva žáci s OMJ.
Oběma byl v 1. i 2. pololetí vypracován PLPP. Plány pedagogické podpory byly vždy na
konci každého pololetí vyhodnoceny.

S plánem pedagogické podpory pracovalo na pracovišti Balbínova pět žáků na základě
doporučení pedagogicko-psychologické poradny. Převážně se jednalo o grafomotorické
obtíže a problémy se čtením. Sedm žáků mělo schválený individuální vzdělávací plán, dva
pro studium v zahraničí, pět pro úzkostně-depresivní poruchy. Jedna žákyně s IVP studium
ze zdravotních důvodů ukončila. Čtyři sportovně nadaní žáci měli upravenou docházku kvůli
tréninkům, klasifikace byla doplňována po dohodě s vyučujícími.

Žáci s nárokem na poskytování jazykové přípravy navštěvovali jazykové kurzy.

Nadaní žáci a studenti

Nadaní žáci a studenti jsou podporováni svými vyučujícími. Tato skutečnost se projevuje
ponejvíce při přípravě na soutěže a olympiády, ve kterých se žáci a studenti velmi dobře
umísťují.
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Ve školním roce 2021/ 2022 Gymnázium, Příbram, Legionářů 402 rozšířilo své aktivity
podporující nadané a mimořádně nadané děti. Gymnázium získalo statut „školy
spolupracující s Mensou“ a v gymnázium začal pracovat Klub nadaných dětí, který se i ve
školním roce 2022/2023 pravidelně scházel.

Výchovné poradenství

Vedle výše zmíněných individuálních vzdělávacích plánů a plánů pedagogické podpory byly
po každé klasifikaci vytvořeny plány pro žáky ohrožené studijním neúspěchem a následně
proběhly schůzky se žáky (plnoletí) a jejich zákonnými zástupci.

Další významně řešenou oblastí byla problematika genderové identity. Na toto téma se
výchovné poradkyně zúčastnily kurzu na dané téma a také proběhla schůzka celého
pedagogického sboru se školním psychologem. Čtyři žáci mají doporučený real life test od
svých psychologů, avšak probíhala i setkání se samotnými žáky a rodičů žáků, kteří řeší
problémy s genderovou problematikou.

Práce výchovných poradců byla i v uplynulém roce obtížnější převážně z důvodu
narůstajícího počtu žáků s úzkostnými a depresivními poruchami. Někteří žáci musí být
v průběhu roku hospitalizováni a poté je jejich opětovné začlenění do učebního procesu
velmi náročné a nemusí se vždy podařit. VP jsou v těchto případech v úzkém kontaktu se
zákonnými zástupci žáka i se žákem samotným.

Fotbalová akademie

Každé čtvrtletí bylo provedeno vyhodnocení studijních výsledků, chování a absencí
studentů FA. Průběžně probíhaly konzultace s třídními učiteli. Všichni studenti FA splnili
kritéria pro uvolňování z vyučování.

Práce s prospěchově slabými žáky

Průběžně byly sledovány studijní výsledky prospěchově ohrožených studentů a byly
vyhodnocovány na pedagogických poradách. Byli informováni rodiče žáků s ohroženým
prospěchem. Na zlepšení jejich výsledků spolupracovali VP, třídní učitelé i vyučující.
Probíhalo doučování žáků v rámci projektu „Šablony“ i doučování individuální.

Studenti s poruchami učení

Studentům s SPU byla věnována zvýšená pozornost, byl aktualizován přehled podpůrných
opatření umístěný na interním disku školy a ve sborovně.

Dva studenti měli podpůrná opatření týkající se maturitní zkoušky. Oba studenti školu
úspěšně ukončili.

Studenti hojně využívají služeb školního psychologa.

Výchovné problémy

Drobné kázeňské přestupky byly řešeny ve spolupráci s vedením školy, třídními učiteli a
rodiči. Žádné závažné výchovné problémy však řešeny nebyly.
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Vzdělávání

Výchovné poradkyně absolvovaly všechna předepsaná školení. VP Libuše Fořtová v květnu
2023 úspěšně ukončila dvouleté specializační studium pro VP na UK.

Kariérové poradenství

V oblasti kariérového poradenství byly pravidelně předávány aktuální informace o
vysokoškolském vzdělávání a přijímacích řízeních. Probíhaly konzultace skupinové i
individuální. Studenti 3. a 4. ročníků navštěvovali DOD na VŠ a veletrhy vzdělávání.
Pravidelně byly aktualizovány informace na nástěnce i na internetu. Prostor byl též pro
individuální konzultace.

Studenti 3. a 4. ročníků se hned v úvodu školního roku účastnili projektu OBZORY, který
uspořádali stávající studenti naší školy a který spočíval v tom, že na školu byli pozváni
absolventi gymnázia, kteří v současné době studují různé vysoké školy, a aktuálně
referovali o svém studiu. Akce byla velmi přínosná pro všechny studenty, kteří chtějí mít
přehled o tom, jak které studium vypadá.

Rovněž probíhala spolupráce s Mgr. Hanou Janouškovou ze Vzdělávacího institutu
Středočeského kraje. Stále ještě v rámci projektu IKAP si na školu můžeme pozvat externí
konzultanty v oblasti kariérového poradenství. V uplynulých letech byli těmito konzultanty
Mgr. Eliška Pilátová a Mgr. Miroslav Vosmik. Konzultace měly dle plánu proběhnout na jaře
2023, ale vzhledem k dřívější volbě volitelných předmětů, která proběhla již na podzim
2022, budou přesunuty na podzim 2023 a budou směřovány na 3. ročníky. Zároveň
proběhnou na škole supervize VP Libuše Fořtové vedené Mgr. Eliškou Pilátovou, aby do
budoucna kariérové poradenství mohlo být prováděno interními zaměstnanci školy
(zástupci ŠPP).

Primární prevence
Minimální preventivní program Gymnázia Příbram vycházel z Minimálního preventivního
programu pro školy a školská zařízení a nové strategie prevence nežádoucích jevů a
dlouhodobého záměru školy v oblasti prevence rizikového chování a Metodického
doporučení k primární prevenci rizikového chování u dětí, žáků a studentů ve školách a
školských zařízeních č.j. 21 291/2010-28. Byl koncipován jako průběžný a návazný a je
součástí ŠVP školy. Byl přizpůsoben specifickým podmínkám a potřebám školy. 
Pedagogický sbor byl celý školní rok pravidelně informován na poradách a seznámen
s jednotlivými problémy ve třídách. Se ŠMP a VP jednala pravidelně ředitelka školy. Rodiče
byli informováni prostřednictvím webových stránek školy a na pravidelných třídních
schůzkách. Důležitým informačním zdrojem byla rovněž vlastní školní televize Gymnázia
Příbram. Ve škole dále pracuje Školní poradenské pracoviště. Byl aktualizován Krizový plán
školy. 
Škola získala opět dotaci na realizaci preventivního programu „Bezpečná třída“ pro třídu
primu a první ročníky ve spolupráci s Magdalénou o.p.s. Příbram. Probíhal v říjnu a
v listopadu ve dvou blocích, dvě vyučovací hodiny pro každý první ročník a tři vyučovací
hodiny pro primu. Vybranými tématy programu primární prevence byli vztahy ve třídě,
emoce a co s nimi, mé místo. Všechny tři třídy společně se svými třídními učiteli se účastnili
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různých aktivit, aby se lépe poznali a zlepšili klima ve třídách. První seznámení proběhlo na
adaptačním kurzu a na ozdravném pobytu.
Třídy tercie a kvarta se zapojili do projektu „Kam chceš dojít“ ve spolupráci s věznicí Bytíz.
Projekt probíhal od října do prosince. Součástí projektu byly besedy, dopisování s vězněm a
návštěva samotné věznice. Studenti viděli, slyšeli a uvědomili si, kam je návykové látky
mohou dostat.
Preventivní program pro 3. ročníky a septimu na téma Návykové látky a trestně právní
odpovědnost proběhl 14. 10. 2022 ve spolupráci s Policií ČR.
29. 11. 2022 proběhl preventivní program pro 2. ročníky a sextu na téma Kyberpodvody,
opět ve spolupráci s Policií ČR. 
15. 12. 2022 byl realizován preventivní program pro sekundu – Na vlně emocí ve
spolupráci s organizací Hope4kids, z.s. zaměřený na ovládání vlastních emocí, rozvoj
empatie, prevence konfliktů, úzkostí. 
Na pracovišti Balbínova proběhly přednášky Sex, láska, vztahy (2.S, 1.C, 3.S), Genderové a
transgenderové rozdíly (žáci, vyučující) a žáci maturitních ročníků v rámci kariérového
poradenství absolvovali přednášku Energetika ČR, žáci druhých ročníků absolvovali
jednodenní kurz sebeobrany, žáci třetích ročníků se zapojili do Srdíčkového dne a Bílé
pastelky.
Ve druhém pololetí byl program prevence realizován v rámci třídnických hodin a v dalších
aktivitách. Studenti se zúčastnili řady projektů, lyžařských kurzů, sportovního kurzu,
jazykových poznávacích zájezdů a studenti druhých ročníků tematických poznávacích
pobytů.
Program prevence rizikového chování byl naplňován během celého školního roku
i v jednotlivých předmětech, hlavně ve výchově ke zdraví, biologii a základech
společenských věd. 
Během školního roku pokračovala spolupráce se školním psychologem, který je důležitou
podporou školního poradenského pracoviště. Celý pedagogický sbor se zúčastnil 3. dubna
2023 společné pracovní schůzky se školním psychologem.

V. PERSONÁLNÍ ZAJIŠTĚNÍ ČINNOSTI ŠKOLY
V.1 ÚDAJE O PRACOVNÍCÍCH ŠKOLY
Základní údaje o pracovnících školy (k 30. 9. 2022)

Počet pracovníků
Počet žáků v DFV na
přepočtený počet
pedagog. prac.

celkem fyzický/
přepočtený

nepedagogic.
fyzický/

přepočtený

pedagogických
fyzický/

přepočtený

pedagogických
interních/
externích

pedagogických
– s odbornou
kvalifikací 1

94/89,08 22/22,44 72/66,64 72/0 72 11,58

1 ve smyslu zákona č. 563/2004 Sb., o pedagogických pracovnících a o změně některých
zákonů
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Věková struktura pedagogických pracovníků (k 30. 9. 2022)

Počet ped.
pracovníků

Do 30 let 31 – 40 let 41 – 50 let 51 – 60 let Nad 60 let
Z toho
důchodci

Průměrný
věk

Celkem 3 9 26 25 9 3 49,35

z toho žen 1 4 19 16 6 1 50,32

Pedagogičtí pracovníci – podle nejvyššího dosaženého vzdělání (k 30. 9. 2022)

Počet ped. pracovníků – dosažené vzdělání

vysokoškolské -
magisterské a vyšší

vysokoškolské -
bakalářské

vyšší odborné střední základní

70 2

Pedagogičtí pracovníci – podle délky praxe (k 30. 9. 2022)

Počet ped. pracovníků s praxí

do 5 let do 10 let do 20 let do 30 let více než 30 let

6 2 19 24 21

Ve škole nepracoval žádný osobní asistent pro žáky se zdravotním postižením.

Ve škole působí speciální pedagožka, tři výchovné poradkyně a školní psycholog.

Zajištění výuky učiteli s odbornou kvalifikací v příslušném oboru vzdělání1 (k 30. 9. 2022)

Pracoviště Legionářů

Předmět
Celkový počet hodin odučených

týdně

Z toho odučených učiteli
s odbornou kvalifikací

v příslušném oboru vzděl.

Český jazyk a literatura 93 93

Anglický jazyk 146 146

Německý jazyk 60 60

Francouzský jazyk 35 35

Ruský jazyk 13 13

Konverzace a četba v anglickém jazyce 12 12

Konverzace a četba ve francouzském jazyce 5 5

Konverzace a četba v německém jazyce 5 5

Konverzace a četba v ruském jazyce 2 2

Matematika 91 91

Fyzika 42 42

Chemie 42 42
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Biologie 44 44

Dějepis 38 38

Zeměpis 29 29

Občanská nauka 4 4

Základy společenských věd 30 30

Informatika a výpočetní technika 16 16

Digitální technologie 4 4

Informační a komunikační technologie 16 16

Hudební výchova 16 16

Výtvarná výchova 22 22

Tělesná výchova 74 74

Výchova ke zdraví 2 2

Volitelné předměty - všeobecné 82 82

Celkem 923 923

1 ve smyslu zákona č. 563/2004 Sb., o pedagogických pracovnících a o změně některých
zákonů

Pracoviště Balbínova

Předmět
Celkový počet hodin odučených

týdně

Z toho odučených učiteli
s odbornou kvalifikací

v příslušném oboru vzděl.
Český jazyk

45 25

Anglický jazyk 88 88

Francouzský jazyk 16 16

Německý jazyk 29 29

Ruský jazyk 16 16

Občanská výchova 1 1

Základy společenských věd 10 10

Dějepis 18 18

Zeměpis 14 14

Matematika 43 43

Přírodopis 2 2

Biologie 12 12

Fyzika 14 14

Chemie 14 14

Informatika a výpočetní technika 20 20

Tělesná výchova 28 28

Výtvarná výchova 12 12

Hudební výchova 8 8
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Konverzace v němčině 2 2

Konverzace v angličtině 12 12

Konverzace v angličtině (Angloamerická literatura) 2 2

Biologie v angličtině 2 2

Společenské vědy v anglickém jazyce 2 2

Zeměpis v anglickém jazyce 2 2

Rozšíření ZEM v anglickém jazyce 3 3

Rozšíření ZSV v anglickém jazyce 2 2

Rozšíření BIO v anglickém jazyce 2 2

Společenskovědní seminář 6 6

Seminář biologický 2 2

Seminář biologicko-chemický 4 4

Matematický seminář 2 2

Praktika z biologie 2 2

Programování 2 2

Seminář z historie 2 2

Zeměpisný seminář 2 2

Literární seminář 6 6

Celkem 447 427

Personální změny ve školním roce

Na začátku školního roku na pracoviště Legionářů nově nastoupili dva pedagogičtí
pracovníci. Oba pracovníci byli plně odborně kvalifikováni s aprobacemi MAT-FYZ. Žádný
z nich nebyl čerstvým absolventem PedF.

Na konci školního z pracoviště Legionářů odešel jeden vyučující ANJ s částečným úvazkem.
V průběhu prázdnin byl pedagogický sbor doplněn pedagožkou s aprobací ANJ. Opět se
nejednalo o čerstvou absolventku PedF.

Ve školním roce 2022/2023 odešly z detašovaného pracoviště Balbínova dvě pedagogické
pracovnice na mateřskou dovolenou (NEJ-DEJ; CJL-ANJ). K 30. 6. 2023 odešli čtyři
pedagogové na jiná pedagogická pracoviště (MAT; ANJ/IVT; BIO-TEV; CJL-ANJ). Jedna
pedagožka odešla do starobního důchodu (ANJ).

V.2 ÚDAJE O DALŠÍM VZDĚLÁVÁNÍ PEDAGOGICKÝCH
PRACOVNÍKŮ VČETNĚ VEDOUCÍCH PRACOVNÍKŮ

(ve smyslu Vyhlášky 317/2005 Sb., o dalším vzdělávání pedagogických pracovníků,
akreditační komisi a kariérním systému pedagogických pracovníků)

Plán DVPP

Další vzdělávání pedagogických pracovníků bylo organizováno na základě těchto principů:
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1. rovnost příležitostí a zákaz diskriminace

Každý pedagogický pracovník měl stejnou možnost účasti na těch formách a druzích

dalšího vzdělávání, které byly zahrnuty v plánu DVPP, při současném dodržení všech

stanovených podmínek

2. potřeby školy

Základním parametrem pro výběr konkrétní formy nebo druhu dalšího vzdělávání byly

skutečné potřeby školy.

3. rozpočet školy

Výběr a realizace jednotlivých vzdělávacích aktivit, stejně jako organizace celého systému

dalšího vzdělávání pedagogických pracovníků školy, vycházela z rozpočtových možností

školy a těm se podřizovala. V maximální možné míře byly využívány vzdělávací aktivity,

které bylo možné začlenit do projektu Šablony pro SŠ II.

4. studijní zájmy pedagogických pracovníků

Při dodržení předchozích principů a podmínek byly pro výběr konkrétní formy nebo druhu

dalšího vzdělávání určující studijní zájmy jednotlivých pedagogických pracovníků.

Další vzdělávání pedagogických pracovníků probíhalo v následujících formách a druzích:

1. Vzdělávání k získání kvalifikace

Bc. Lucie Kratochvílová zahájila magisterské studium na Univerzitě Palackého v Olomouci,
1. ročník učitelství CJL – ANJ.

2. Studium ke splnění kvalifikačních předpokladů

Studium pro ředitele škol a školských zařízení, (§5 vyhl. 317/2005 Sb)

Mgr. Hana Sedláčková ukončila studium na PF Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích.

3. Studium ke splnění dalších kvalifikačních předpokladů
Studium pro výchovné poradce (§ 8, vyhlášky č. 317/2005 Sb)
Mgr. Libuše Fořtová ukončila studium na Filosofické fakultě UK Praha k výkonu
specializovaných činností (Koordinace v oblasti informačních a komunikačních technologií, §
9 vyhlášky č. 317/2005 Sb.).
PhDr. Jakub Konečný, Ph.D. ukončil studiu ve vzdělávací instituci Mgr. Radek Maca

4. Studium k prohlubování odborné kvalifikace (§10 vyhl. 317/2005 Sb)
- bylo organizováno s ohledem na finanční možnosti školy dle aktuální nabídky
vzdělávacích akcí. Ve školním roce 2022/2023 byly především využívány prostředky
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získané prostřednictvím projektu „Podpora škol formou projektů zjednodušeného
vykazování – šablony pro SŠ a VOŠ I“ z Operačního programu JAK.

V průběhu školního roku učitelé absolvovali celkem 4 půldenní, 16 jednodenních,
5 dvoudenních, 6 třídenních a 2 čtyřdenní vzdělávací akce. 12 učitelů absolvovalo týdenní
stáže v zahraničních školách v rámci projektu Erasmus+, přičemž jedna vyučující
absolvovala dvě týdenní stáže. Ve škole nadále pokračoval projekt Elixír do škol nadace
Depositum Bonum, do jehož aktivit se zapojili 3 učitelé fyziky, Mgr. Heřman absolvoval
Akademii Elixíru v rozsahu 64 hodin.

Školení pro zajištění maturitních zkoušek absolvovali 3 učitelé. Ve dvou případech se
jednalo o školení pro zadavatele a v jednom případě o školení pro školního maturitního
komisaře.

Do dalšího vzdělávání pedagogických pracovníků bylo ve školním roce 2022/2023
zapojeno celkem 34 učitelů.

Plán DVPP se podařilo splnit, přestože počet vzdělávacích akcí byl oproti předchozímu
školnímu roku, ve kterém byly v maximální možné míře využívány prostředky končícího
projektu zjednodušeného vykazování - Šablony pro SŠ a VOŠ II, podstatně nižší. Zvýšená
aktivita v rámci DVPP je plánována na školní rok 2023/2024.

Náklady na studium pedagogických pracovníků z prostředků ONIV byly 8 920 Kč,
z projektu Šablony pro SŠ a VOŠ I se jednalo o 26 600 Kč a z projektu Erasmus+ byly
poskytnuty prostředky ve výši 1 246 tis. Kč.

V.3 ÚDAJE O ODBORNÉM ROZVOJI NEPEDAGOGICKÝCH
PRACOVNÍKŮ

Dalšího vzdělávání se zúčastnila knihovnice školy, která absolvovala 1 vzdělávací akci pro
pracovníky školních knihoven v celkovém rozsahu 8 hodin. Náklady na studium byly 100
Kč. Další nepedagogické pracovnice (účetní, mzdová účetní, vedoucí školní jídelny) se
vzdělávaly především formou samostudia odborných publikací a metodik.

VI. MATERIÁLNÍ PODMÍNKY A JEJICH ROZVOJ
Budovy a jejich vlastnictví, další místa poskytovaného vzdělávání nebo školských služeb
(počet, adresy)

Hlavní budovy školy, které jsou majetkem Středočeského kraje, jsou situovány v ulici
Legionářů.

Detašované pracoviště školy je umístěno v budově Základní školy pod Svatou Horou
v Balbínově ulici. Majitelem této budovy je město Příbram.
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Prostorové zabezpečení výuky

V ulici Legionářů disponuje škola 36 učebnami včetně čtyř učeben jazyků, učeben dějepisu,
fyziky, přírodních věd, biologie, zeměpisu, chemické laboratoře, hudebního sálu, výtvarného
atelieru, didaktické učebny, dvou počítačových učeben a dvou učeben pro výuku
s podporou ICT. 19 učeben je tedy kmenových a 17 učeben  odborných. K dalšímu vybavení
školy patří dvě tělocvičny, posilovna, školní hřiště s umělým povrchem, knihovna se
studovnou, školní klub a školní jídelna. Dvě místnosti jsou vyčleněny pro zájmovou činnost
v rámci školního publicistického kroužku GymTV.

V Balbínově ulici je k dispozici 8 kmenových učeben, učebna přírodních věd, učebna pro
podporu výuky s ICT, laboratoř, učebna IVT a dvě jazykové učebny.

Investiční akce

Investičními akcemi v průběhu školního roku bylo zhotovení venkovní učebny ve školním
dvoře v ulici Legionářů za 1 417 tis. Kč a nákup kuchyňské linky do sekretariátu školy za 57
tis. Kč.

Obnova a údržba vybavení školy

Nemalé finanční obnosy byly vynaloženy na opravy a výměnu dosluhujícího vybavení školy
v ulici Legionářů. V uplynulém období se jednalo především o opravu deskových výměníků
v kotelně školy (119 tis. Kč), nákup nového plynového ohřívače teplé vody ve školní jídelně
(248 tis. Kč), opravy automatických vchodových dveří (36 tis. Kč), opravu vzduchotechniky
ve školní jídelně (66 tis. Kč) a opravy vybavení školní kuchyně (35 tis. Kč). Pro zajištění
úklidu byl zakoupen nový čisticí a lešticí stroj (38 tis. Kč).

Na detašovaném pracovišti vzhledem k plánovanému přesunu do budovy Legionářů v roce
2025 nedošlo k žádným investičním akcím. Probíhala zde především základní údržba
a nákup učebních pomůcek perspektivou budoucího sloučení obou pracovišť.

Učební pomůcky a učebnice

Zcela zásadní přínos pro zlepšení podmínek pro výuku a její modernizaci byl projekt
zaměřený na prevenci digitální propasti a rozvoj informatického myšlení a digitálních
kompetencí z Národního plánu obnovy. Z prostředků vyčleněných na prevenci digitální
propasti bylo zakoupeno 8 kusů chromebooků a sluchátek v celkové výši 94 tis. Kč. Ty jsou
žákům k dispozici v knihovně školy, kde si je můžou zapůjčit k samostudiu nebo jako
pomůcku do vyučování. V případě distanční výuky se počítá s jejich zapůjčením pro domácí
využití.

Z finančních prostředků na nákup pomůcek pro rozvoj informatického myšlení a digitálních
kompetencí byla pořízena bezdrátová čidla pro výuku fyziky a 22 kusů tabletů
s příslušenstvím pro použití ve výuce všeobecně vzdělávacích předmětů. Do informatiky
byly zakoupeny mikropočítače s roboty, čidly a dalším příslušenstvím. Celkové náklady
poskytnuté dotace činily 597 tis. Kč. Pomůcky jsou využívány především při výuce
přírodovědných předmětů a informatiky a dle potřeb vyučujících i v rámci dalších předmětů.

Další dotace ve výši 1 470 tis. Kč byla zřizovatelem poskytnuta na novace a inovativní
metody ve výuce. Do konce roku 2024 budou z těchto prostředků nově vybaveny dvě
učebny. Zatím byla vybrána firma na provedení stavebních úprav v učebně u tělocvičen a
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zakoupeno 30 chromeboků, nabíjecí box a dva stolní PC. Pořízení dalšího vybavení nás čeká
v příštím školním roce.

Další náklady představovaly pomůcky pro výuku (4 nové datové projektory, 4 laserové
a jedna barevná inkoustová tiskárna, reproduktory do HUV, mikroskopy do BIO), nové
a obnovené licence antivirové ochrany ESET pro obě pracoviště, učebnice a další pomůcky.

Další finanční náklady

Částku ve výši 1 175 tis. Kč představovaly náklady spojené s odstraněním následků havárie
vody v srpnu 2022. Jednalo se především o malování poškozených kanceláří, kabinetů
a suterénních prostor včetně školního klubu, výměnu podlahových krytin v 8
kabinetech, kancelářích a v chemické laboratoři, demontáž a montáž stolů v chemické
laboratoři, nákup poškozené elektroniky a zvýšené náklady na elektřinu v souvislosti
s téměř dvouměsíčním vysoušením. Vzhledem k částečnému nevratnému poškození byl
pořízen i nový nábytek a LED osvětlení do kanceláří školy. Převážná část nákladů byla
hrazena pojišťovnou z pojistky školy.

Finanční náklady vynaložené na rozvoj školy činily v roce 2023/2024 celkem 3 052 802 Kč.

VII. ÚDAJE O DALŠÍCH AKTIVITÁCH A PREZENTACI
ŠKOLY NA VEŘEJNOSTI
VII.1 DALŠÍ VZDĚLÁVÁNÍ VE ŠKOLE V RÁMCI CELOŽIVOTNÍHO
UČENÍ
● Kurzy k doplnění základního vzdělání – nebyly vedeny

● Rekvalifikační studium v oborech KKOV – nebylo vedeno

● Krátkodobé rekvalifikační kurzy – nebyly vedeny

● Profesní kvalifikace – dva pedagogové úspěšně ukončili studium profesní kvalifikace,
jeden pedagog ukončil první rok studia profesní kvalifikace

● Kvalifikační kurzy – nebyly vedeny.

VII.2 DALŠÍ ČINNOST ŠKOLY
Zájmová činnost organizovaná školou

I v tomto školním roce navázala škola na aktivity zaměřené na zájmovou činnost žáků.
Přestože se zatím nepodařilo rozšířit nabídku v takovém rozsahu, jako v období, kdy byla
škola zapojena do projektů podporujících přírodovědné a technicky zaměřené aktivity,
obnovila se činnost kroužků zaměřených na rozvoj jazykových dovedností žáků a
přípravných kroužků na certifikované jazykové zkoušky, kroužku robotiky a nově kroužku
3D. Ve své činnosti pokračovaly osvědčené a zavedené kroužky, které navázaly na svou
dlouholetou činnost v minulých letech. Bezkonkurenční jsou v tomto ohledu především
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kroužek školní televize GymTV pod vedením PhDr. J. Fryše a školní orchestr GymBand
vedený Mgr. M. Šmolíkovou.

V průběhu školního roku 2022/2023 bylo na pracovišti v ulici Legionářů otevřeno celkem 8
kroužků. Jednalo se o: Školní orchestr GymBand (58 hodin), Školní televizi GymTV (72
hodin), Přípravný kurz k certifikátům ÖSD (16 hodin), Delf B2 – přípravný kurz (10 hodin),
Delf B1 – přípravný kurz (10 hodin), Francouzština pro začátečníky (20 hodin), Robotika (36
hodin), Kroužek 3D (18 hodin). Do zájmové činnosti bylo zapojeno celkem 106 žáků
gymnázia, odučeno bylo 240 hodin. Podobně jako v minulých letech, i v tomto školním roce
byly některé kroužky pro žáky bezplatné (GymBand, GymTV), za některé byl v rámci
vedlejší hospodářské činnosti školy vybírán poplatek. Zapojení žáků do zájmových aktivit
přineslo i v tomto roce pozitivní výsledky ve formě prezentace školy na veřejnosti, získání
jazykových certifikátů z francouzského a německého jazyka některými žáky a účastí školy v
robosoutěži.

I když se zájmová činnost nedá srovnávat s aktivitami před pandemií covidu 19, zájmová
činnost stále patří mezi významné aktivity školy a stává se opět neoddělitelnou tradiční
součástí života školy.

Výchovné akce zaměřené na multikulturní výchovu a akce směřující k výchově
k humanismu

Český model Amerického kongresu 2022/23

Český model amerického kongresu účastníkům umožňuje zkusit si práci amerických
poslanců, senátorů, lobbistů nebo novinářů. V celkem osmi výborech kongresu, pěti
sněmovních a třech senátních, účastníci během týdne projednávají dopředu připravené
návrhy zákonů a snaží se pomocí pozměňovacích návrhů zákon dostat do takové podoby,
aby korespondoval s postoji strany, ve které působí. Do toho v kongresu působí ještě
lobbisté, kteří se snaží prosadit zájmy soukromého sektoru a nebojí se používat všechny
zdroje, které jim jsou k dispozici. A to vše monitorují novináři, kteří se pohybují po kongresu
a informují veřejnost o dění v něm a nebojí se odhalit jakoukoliv nekalost, na kterou přijdou.

Každý účastník potom na konci týdne dostane diplom se závěrečným hodnocením a
procentuální šancí na znovuzvolení, podle toho, jak si celý týden počínal. Ze všech
účastníků je potom vybrán nejlepší novinář, lobbista, ministr a zasedající z každého výboru.

V letošním roce se zúčastnilo 7 studentů.

Na organizaci celého modelu a jeho přípravě podílejí i naši bývalí studenti Adam Karas a
Stanislav Kamenický.

Pražský studentský summit-panel OSN 2021/22

Nejdůležitějším prvkem Pražského studentského summitu jsou simulace činností
mezinárodních organizací OSN, EU a NATO, kde každý z účastníků představuje jeden
vybraný stát. Během pěti přípravných setkání se studenti dopodrobna seznamují s postoji
své země ke světovému dění, fungováním mezinárodních organizací, a především s tím, co
ve skutečnosti obnáší práce diplomata. Během závěrečné konference se pak každý
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z delegátů pokouší všechny získané znalosti zúročit na maximum – navrhují se řešení
problémů, jedná se s ostatními účastníky, a především se prosazují zájmy vlastního státu.

Projekt samozřejmě není jen o práci, těší se i značné podpoře známých osobností. Každým
rokem se ho účastní desítky diplomatů, politiků, novinářů či akademiků, jejichž postřehy
posunují studenty zase o kus dál. Pražský studentský summit tak nabízí mladým lidem
jedinečnou platformu pro setkávání a inspirování se mezi sebou i s významnými
osobnostmi veřejného života u nás i v zahraničí. V letošním roce se do panelu zapojilo 8
studentů.

Na vlastní organizaci tohoto projektu se znovu podíleli naši bývalí studenti Stanislav
Kamenický, Magdalena Kolářová, Martin Čermák a v roli předsedy Tomáš Mígl.

V tomto školním roce proběhlo i představení tohoto projektu mladším ročníkům v celodenní
simulaci “Staň se diplomatem” 15 studentů z tercie a kvarty představovalo 15 států, které
zasedají v Radě bezpečnosti OSN. Simulované jednání této rady bylo hlavní náplní celé
akce, kterou zaštiťuje Asociace pro zahraniční otázky.

V dopolední části programu se terciáni a kvartáni zaměřili na samotnou mezinárodní
organizaci. Dozvěděli se tak, kdy přesně OSN vznikla nebo kde po světě má svá sídla.
Gymnazisté se zaměřili i na mediální gramotnost. V jedné z aktivit například rozpoznávali
pravdivou zprávu od dezinformace. Studenti ale také zjistili, jaký je rozdíl mezi
veřejnoprávními, státními a soukromými médii. Terciánům i kvartánům pak lektoři vysvětlili
jednací řád i všechny záležitosti simulovaného jednání.

Každý student obdržel už týden předem několikastránkovou analýzu o sporu o Kašmír, tedy
oblast mezi Čínou, Indií a Pákistánem. Gymnazisté dostali i dopis od příslušné hlavy státu.
V něm stálo, jak se k celé situaci daná země staví. Jednání Rady bezpečnosti OSN se
účastní vždy 15 států. Rusko, Čína, USA, Francie a Velká Británie jsou stálými členy a mají
právo veta. Výslednou rezoluci, o níž státy po celou dobu jednají, tak mohou tzv. „shodit ze
stolu“. V případě tohoto simulovaného jednání o Kašmíru se rezoluce přijala. Studenti byli
aktivní, v průběhu podávali pozměňovací návrhy, diskutovali třeba i o lidských právech
hlavních aktérů tohoto sporu (Čína, Indie, Pákistán) a především měli možnost zlepšit si své
prezentační i argumentační schopnosti.

Přidružené školy UNESCO

Ve dnech 19. a 20. září 2022 se v Liberci uskutečnilo již 28. zasedání Valného shromáždění
Sítě přidružených škol UNESCO v ČR. Cílem této každoroční akce je vyhodnocení činnosti
členských škol za uplynulý školní rok, projednání tematických priorit na následující období,
a také vzájemná výměna zkušeností a informací. Za naši školu prezentovala Lucie
Albrechtová.
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V rámci svého zasedání Valné shromáždění schválilo témata pro projekty, jež budou školy
realizovat v rámci projektů škol UNESCO ve školním roce 2022/2023:

1) Světový den poezie
2) Mír, lidská práva včetně práv migrantů
3) Kulturní a přírodní památky ČR na Seznamu světového dědictví UNESCO

Jednotlivá témata byla naplněna v rozličných projektech napříč ročníky v hodinách
zeměpisu, českého jazyka i základů společenských vět. Studentům kvinty se povedlo v
rámci tématu památek UNESCO připojit k seznamu historicky hodnotných staveb kapli sv.
Vojtěcha v Raděticích z roku 1835.

Sametový týden

I letos si studenti a učitelé Gymnázia Příbram připomínali události Sametové revoluce, a to
v rámci Festivalu svobody. Ten probíhal od 14. do 16. listopadu.

Festival začal online besedou Nástrahy dezinformací s Peterem Dubóczim, poté proběhla
přednáška s názvem Euromajdam, Krym a invaze, kde se studenti dozvěděli o současném
problému na Ukrajině, následovalo setkání s disidentkou Jaroslavou Šiktancovou, která
studentům vyprávěla o událostech souvisejících s koncem komunistického režimu v
Československu. Poslední pondělní aktivitou byl online workshop EU uprostřed krizí.

Druhý den zahájila zážitková přednáška s názvem Památník Vojna – pracovní tábor, kde se
studenti o bývalém pracovním táboře dozvěděli pomocí interaktivní prezentace. Na období
českého undergroundu se zaměřil webinář (Ne)svobodná tvorba, který byl uspořádán ve
spolupráci s knihovnou Václava Havla. Čtyři příběhy revoluce pověděl studentům Tomáš
Spáčil z organizace Post Bellum. Úterní program zakončila přednáška Lenky Blažkové,
historičky, která povyprávěla o Sametové revoluci v Příbrami.
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Poslední den začal workshopem s Miloslavou Šmolíkovou, který nesl název Zpíváme a
hrajeme Karla Kryla. Na tento hudební workshop navázal Hudební happening, při kterém si
všichni studenti mohli přijít zazpívat protikomunistické protestsongy. Festival zakončil
workshop Korupce a volební kampaně s Janem Dupákem.

V průběhu všech tří dní byla pro všechny také připravena Sametová kavárna. O její provoz
se starali septimáni. Kavárna sídlila ve školním klubu a žáci si tam mohli koupit něco
dobrého k jídlu a pití.

Vypracovala Mgr. Lucie Albrechtová s využitím článků studentů Štěpána Švagra a Sofie
Pazlarové z webu gymtv.pb.cz v plém znění.

Výchovné akce zaměřené na multikulturní a environmentální výchovu ve školním roce
2022/2023

Fashion swap

Fast fashion je celosvětovým problémem, ale dá se proti ní alespoň trochu bojovat. Na
gymnáziu uspořádal příbramský spolek Hory a Mír tzv. Fashion Swap. Principem této akce
je výměna oblečení. Spokojenost nastává na obou stranách – jeden se zbaví oblečení, které
už nenosí a jen mu leží ve skříni, a druhý získá nový kousek.

Každý z řad veřejnosti i studentů mohl v průběhu týdne přinést své už nenošené oblečení a
získat za ně žetony. Tyhle žetony pak mohl vyměnit v pátek v tělocvičně za jakékoli
oblečení. Někteří pak své kousky prodávali. Kromě stojanů plných šatů, bund, kalhot a košil
byla k dispozici i káva a občerstvení. To si mohli všichni návštěvníci vychutnat v chill out
zóně. Součástí byly i dva workshopy – na jednom byla možnost si ušít vlastní plátěnku z
košile, na druhém se vyráběly doplňky z korálků.

Studentská vědecká činnost

Významného úspěchu dosáhla kvintánka Kateřina Fialová v oboru biologie. Na začátku
školního roku dokončila dokumentární film Život pískoven, na kterém se svým týmem
pracovala od zimy. Čtvrthodinový snímek má za cíl veřejnosti ukázat život, který se „skrývá
za oponou nepřístupných pískoven a těžeben“, jak je uvedeno v anotaci filmu. S
dokumentem uspěli i v národním kole soutěže Quarry Life Award na podporu biodiverzity v
lomech a pískovnách, která probíhá každé čtyři roky. V dokumentu společně s dalšími členy
týmu, Ondřejem Vaňkem z Gymnázia Rokycany a Matějem Ešpandrem z Gymnázia Česká
Třebová, přibližují život v pískovně Planá nad Lužnicí.

Organizátoři soutěže, do níž vedle tohoto popularizačního výstupu museli přispět i
vědeckou prací, ocenili úroveň jejich výstupů a akcentovali také fakt, že jde o středoškoláky.

https://www.quarrylifeaward.cz/novinky/2022-12-01-5-rocnik-souteze-quarry-life-award-2022-uspesne-ukoncen
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Častěji se totiž do soutěže hlásí vědecké týmy. Ty ale středoškoláci kolem Káti letos předčili
a na národní úrovni zvítězili.

Na filmu pracovala Kateřina Fialová od února 2022. Do pískovny u Plané jezdila natáčet
každý týden. Sama říká, že náročné bývaly už jen cesty, které jí dohromady zabraly vždy
šest hodin. Natáčení samotné pak vyžaduje velkou trpělivost a hodně času, protože ne vždy
jsou příslušní živočichové ochotni pózovat. Ze své práce si tak odnesla třeba i zánět
spojivek, a to když tři hodiny čekala nehnutě ve studené vodě na skokany skřehotavé, kteří
si vybírali polední pauzu, zatímco letní slunce se nemilosrdně odráželo od vodní hladiny,
kterou Káťa bedlivě pozorovala. Vedle natáčení je také autorkou scénáře, společně s kolegy
namluvila komentář a film i sestříhala.

Kateřina Fialová se biologii věnuje intenzivně a dlouhodobě. Na gymnáziu vede biologický
kroužek, účastní se přírodovědných soutěží, organizuje přírodovědecká soustředění a
účastní se biologických expedic a v poslední době spolupracuje s Českou televizí na pořadu
Nedej se.

Mezinárodní cena vévody z Edinburghu

Mezinárodní cena vévody z Edinburghu spustila novou kampaň. Její hlavní tváří je youtuber
Kovy a vystupují v ní i dvě tváře tohoto mezinárodního programu z příbramského gymnázia
Magdaléna Studená a Matěj Mosler. Tématem videospotů, které se na počátku listopadu
objevily na sociálních sítích projektu, jsou hrdinové každého dne.

„Kovy v ní (kampani) vystupuje jako průvodce, který mladé lidi provádí konceptem hrdinství
a vysvětluje jim, jak se i oni mohou stát hrdiny každého dne. Záběry na Kovyho se prolínají
se vstupy účastníků programu DofE, kteří útržkovitě sdělují, co jim účast v programu dala
do života,“ uvádí se v průvodním slovu ke kampani. S oběma gymnazisty štáb na našem
gymnáziu a v okolí Příbrami. Zajímaly ho jejich aktivity, ať už nové dovednosti, kterým se
věnovali, nebo dobrovolnictví, ale také jejich názor na hrdinství.

https://youtu.be/3sMNEjbdqzc

V rámci DOFE projektu proběhlo několik studentských výprav, kde byly naplňovány výzvy s
enviromentální tématikou. Na podzim proběhlo uklízení Brd a následná obnova turistického
značení. Na jaře výprava na Berounsko a do Českého krasu.

V listopadu skupina čtyř studentů oktávy vyrazila na zlatou DofE expedici na Sardinii.
Poznali, že i na malém prostoru lze objevit krásy podobné těm z různých koutů světa. Snad
nejlepším příkladem může být noc strávená v téměř australském eukalyptovém lese. Mimo
to studenti navštívili místní střední školu, kde tamním žákům představili Českou republiku,
sdíleli zážitky z cestování i školního života.

https://youtu.be/3sMNEjbdqzc


39

Na kratší půldenní výpravu se vydali dofáci i těsně před Vánocemi, aby si tak zpestřili
poslední dny ve škole. Protože se od září do programu zapojilo více nových studentů,
hlavním cílem výpravy bylo, aby se navzájem, napříč třídami vyššího i nižšího gymnázia,
poznali. Celou akci naplánovala jejich vedoucí a koordinátorka Lucie Albrechtová. Prvním
cílem byl Public Jukebox, akustická socha Krištofa Kintery, která v současnosti stojí v polích
u Hrachova. Ohřáli se u ohně, kde si také připravili oběd, a pak pokračovali do Kamýku nad
Vltavou. Sníh a mráz jim nevadil.

Energetika budoucnosti

Jaká bude energetika v následujících letech? Jakou roli v ní bude hrát jádro? Lze skladovat
elektřinu? Proč v dnešní době vůbec energii potřebujeme? Na tyto a další otázky odpověděl
žákům 2.S a 4.S Ing. Jan Suk z Fakulty jaderných reaktorů na přednášce, která proběhla na
konci února. Součástí bylo například porovnání výhod a nevýhod obnovitelných a fosilních
zdrojů, představení jednotlivých druhů elektráren i vysvětlení rozdílu mezi výkonem a
výrobou. K názornosti a pochopitelnosti pomohla prezentace plná obrázků a grafů.
Přestože se přednáška primárně týkala energetiky budoucnosti, pan Jan Suk v průběhu
neopomenul ani minulost. Padla totiž zmínka i o nehodách, ke kterým v souvislosti s
elektrárnami došlo.

Činnost v rámci projektu Erasmus+

„Půdu lze definovat jako samostatný přírodní útvar vzniklý z povrchových zvětralin zemské
kůry a z organických zbytků za působení půdotvorných faktorů.“

Tolik odborná definice Ministerstva životního prostředí. Více prakticky, než akademicky se s
půdou seznamovali členové kroužku Erasmus+ během příprav na laboratorní testy půdy,
které probíhaly pod vedením odborníků v ústavu Alfred-Wegener-Institut na ostrově
Helgoland. Bez ohledu na chladné počasí vyrazili studenti gymnázia dvakrát do terénu, aby
odebrali vzorky půdy a aby monitorovali a sebrali odpadky v povodí Litavky podle metodiky
OSPAR.

K odběrům půdy si pozvali odborníka, geologa Tibora Matulu, který studentům vysvětlil
způsoby a účely odběrů a předvedl jim techniku přímo v terénu na Novém rybníce.
Odběrovou tyč, ale i kladivo, drželi někteří studenti v ruce poprvé. Následoval rozbor půdy
ve školní chemické laboratoři. Studenti změřili pH vzorků a určili jejich zrnitost. Mohli
porovnat půdu z různých lokalit Příbramska, neboť zkoumali vzorky i z okolí svého bydliště.

Druhou přípravnou akcí byl sběr odpadků v povodí Litavky. Studenti, vyzbrojeni pracovními
rukavicemi a odpadkovými sáčky, vyrazili do lesoparku Litavka. Podle metodiky OSPAR si
vymezili obdélník 100 x 50 metrů podél říčního břehu a v něm provedli sběr, kategorizaci a
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třídění odpadu. Přestože na první pohled vypadá rekreační příměstská oblast uklizeně,
sebrala skupina gymnazistů hromadu plastů, od konvičky, přes lepenku nebo příruční metr.
Vyskytl se také odpad papírový, kovový nebo syntetický. Právě rozpadem plastů vzniká
znečištění přírodního prostředí mikroplasty, které pronikají do půdy, vody, rostlin a tím
pádem i do těl živočichů a člověka.

V březnu se německý ostrov Helgoland sjeli studenti tří partnerských škol programu
Erasmus+: z německého Emdenu, holandského Leeuwardenu a právě studenti našeho
gymnázia. Cílem spolupráce je zjistit množství mikroplastů ve vzorcích půdy z regionů
evropských zemí a posoudit jejich vliv na kvalitu zeminy. Studenti se dále seznámili s
metodikou hodnocení čistoty pláží konvence OSPAR (Oslo and Paris Commissions).
Součástí pobytu bylo také pozorování ptáků v přímořských hnízdištích nebo tuleňů na
pobřeží.

První den v odpoledních hodinách se skupina společně s vědci z Alfred Wegener Institut
Helgoland vydala na prohlídku ostrova. Viděli jedinečnou přírodu tohoto ostrova, což
znamená červené skály a dlouhé travnaté pláně. Největší chloubou tohoto ostrova je jehla
nesoucí název Lange Anna. Ke konci trasy zamířili do AWI laboratoře, kde se rozdělili do
skupin, ve kterých během celého týdne pracovali. Jednu ze skupin večer čekala
komentovaná prohlídka bunkrů, které přežily kompletní rozbombardování ostrova
Angličany po konci 2. světové války.

Druhý den ráno studenti sešli společně s experty pracujícími na Helgolandu v
Nordseehalle, kde si vyslechli jejich prezentaci týkající se nejen výskytu mikroplastů, což
bylo hlavním tématem celého projektu, ale i cíle a místa, kde Alfred Wegener Institut
pracuje. Odpoledne si profesionální výzkum studenti mohli vyzkoušet na vlastní kůži v
mezinárodních skupinkách.

Studentům byly rozdány meteorologické mapy, na základě kterých měli rozhodnout, kde se
bude shromažďovat nejvíce mikroplastů. Poté, co mladí vědci provedli odběry vzorků za
pomocí speciálních výzkumných sítí, se odebrali do laboratoře, kde zkoumali jejich vylovené
nálezy. Hlavním pomocníkem studentů při určování mikroplastů byl IRTI scan. Tento přístroj
funguje na bázi infračerveného záření. Po dokončení práce v laboratoři následovala
poslední položka dne – seznámení se s procesem kroužkování ptáků.

Na Helgolandu sídlí jedna z nejstarších stanic na pozorování migrace ptáků. Kolem se
nachází velká zahrada plná všemožných stromů a keřů, které jinde na ostrově téměř
nenajdeme, takže toto místo je pro ptáky ideálním útočištěm.

Výpravou na Dunu začalo čtvrteční ráno jedné ze skupin. Jedná se o písečný ostrov přilehlý
Helgolandu. Zde mohli na vlastní oči vidět obrovské množství tuleňů povalujících se na
plážích.

Po návratu na hlavní ostrov se všechny skupiny sešly v laboratoři, kde postupovaly
procesem zkoumání mikroplastů v půdě, kterou si přivezli z České republiky. Pro mnoho z
nich to byla velmi dobrá zkušenost. Po večeři přišlo na řadu dlouze očekávané a odkládané
představování skupin. Nutno říci, že se jednalo o mírné faux paux, jelikož studenti vzájemně
spolupracovali už čtyři dny, takže žádné velké seznamování nebylo třeba, ale naši studenti
tuto příležitost alespoň využili k představení našeho města Němcům a Holanďanům.
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V den odjezdu musela každá skupina prezentovat výsledky zadané práce. Vše se
uskutečnilo ve Nordseehalle, kde se zájezd rozloučil s vědci z AWI. Pro studenty to byla
velmi zajímavá zkušenost, protože před velkým množstvím lidí prezentovali v angličtině své
poznatky. Díky projektu Erasmus+ měli žáci možnost se zapojit do vědeckého výzkumu v
laboratořích a také navštívit tak jedině krásné místo v Severním moři. Pro ty, které zajímá
biologie, to přineslo řadu nových zkušeností a třeba i inspiraci do budoucna. Mezi
některými mezinárodními studenty se vytvořilo vzájemné přátelství a nezapomenutelné
společné zážitky.

Biologicko-zeměpisný kurz

V květnu se konal pětidenní biologicko-zeměpisný kurz. Program byl nabitý, cílem byla
naučná stezka po pískovcových Drábských světničkách, skalní útvar Králův stolec či
komentovaná exkurze s odbornou pracovnicí CHKO Kokořínsko. Během celého pobytu
studenti určovali kvetoucí rostliny a poznávali rozmanitost zastoupených druhů hmyzu i
obratlovců.

Během celého školního roku probíhá v budově třídění odpadu ve speciálních boxech, které
jsou umístěny ve třídách a na chodbách. Studenti se starají o jejich pravidelné vynášení. Při
výuce předmětu Výchova ke zdraví v primě nebo Člověk a příroda v sekundě probíhá
mnoho enviromentálních aktivit zaměřených na náš region a běžný každodenní život našich
žáků. Globální enviromentální problémy vyučujeme ve výběrových seminářích ve vyšších
ročnících a během hodin zeměpisu či biologie.

Vypracovala Mgr. Lucie Albrechtová, EVVO koordinátorka, s využitím článků studentů
Magdalény Studené, Lucie Čermákové, Magdy Neporové a učitelů PhDr. Josefa Fryše a
Mgr. Lenky Pavelkové z webu gymtv.pb.cz v plém znění.

Zprávy o činnosti školské rady, studentského parlamentu, sdružení rodičů, apod.

Školská rada Gymnázia Příbram plnila svoji funkci. Scházela se pravidelně během celého
školního roku (25. 10. 2022, 22. 2. 2023, 13. 6. 2023) a vyjadřovala se jak k dokumentům
školy, tak i k chodu školy a jejím postavení ve městě. Doplňujícími volbami byl do školské
rady navolen zástupce neplnoletých žáků (rodič). Účast členů školské rady byla vynikající.
Sami členové školské rady za zřizovatele si vyžádali schůzku se školním parlamentem.
Zápisy ze zasedání rady školy a odkaz na ni je i na webových stránkách Gymnázia Příbram.

Školní parlament ve školním roce 2022/2023 plnil svoji roli ve škole průměrně. Scházel se
pravidelně každý měsíc, z jednání byly pořizovány zápisy. Účast členů parlamentu na
jednotlivých jednáních byla aktivní. Školní parlament se podílel na pořádání mnoha akcí
školy (vítání nových studentů školy apod., besedy, účast v projektu Hrdá škola,
hallowenský den). Školní parlamenty obou pracovišť školy (Legionářů, Balbínova) se spojily
a pořádaly různorodé akce společně.
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Spolek rodičů a přátel Gymnázia, Příbram, Legionářů 402 byl po celý rok škole nápomocen
především v oblasti financování (maturitní plesy). Spolupráce s Výborem SRPG byla
vynikající. Předsedkyně a místopředsedkyně SRPG řešily případná přání žáků velmi ochotně
a byly nápomocny především v přípravách maturitních plesů. Na pracovišti Balbínova
působí Spolek přátel Gymnasia pod Svatou Horou v Příbrami, z.s., který je nápomocen
žákům pracoviště Balbínova.

Škola o své práci informovala veřejnost prostřednictvím tisku. Webové stránky školy
www.gymtv.pb.cz přinášejí pravidelně zprávy o aktuálním dění ve škole.

GymTV jako školní televize Gymnázia Příbram rovnoměrně dělí svou činnost mezi přípravu
školních televizních zpráv a správu webových stránek.

Spolupráce školy se zřizovatelem

Spolupráce školy se zřizovatelem, Středočeským krajem, je velmi dobrá.
Gymnázium se řídí závaznými ukazateli, které zodpovědně plní. Finanční prostředky
přidělené ze státního rozpočtu škola využívá v souladu s účelem, na který byly přiděleny.
Gymnázium plní včas a bezproblémově zadané úkoly zřizovatelem. Oboustranná jednání
jsou vstřícná a věcná.

29. 3. 2021 Rada Středočeského kraje schválila sloučení dvou příbramských gymnázií
Gymnázia, Příbram, Legionářů 402 a Gymnázia pod Svatou Horou Příbram II, Balbínova
328, a to od 1. 9. 2022. Škola pracuje jako jednolitý subjekt.

Spolupráce vedení školy s odborovou organizací

Ve škole funguje základní odborová organizace Gymnázia Příbram. Pro rok 2022 a 2023 je
uzavřena kolektivní smlouva, která vymezuje vztahy mezi vedením školy a odborovou
organizací. Obě výše uvedené strany jednají dle smlouvy bez jakýchkoli obtíží.

Spolupráce s Úřadem práce v Příbrami

Spolupráce s příbramským úřadem práce je velmi dobrá, oboustranně profesionální.

VII.3 PREZENTACE ŠKOLY NA VEŘEJNOSTI
Aktivity školy uspořádané pro veřejnost

Ob(z)ory – 26. 9. 2022

Den divadla – 27. 9. 2022

Týden s Erasmem – 4. – 8. 10. 2022

Erasmus days – 13. 10. 2022

Suit up Day – 13. 10. 2022

Bílá pastelka – 11. 10. 2022
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Hallowen v gymnáziu -31. 10. 2022

Fashion swap – 4. 11. 2022

Samet na školách – 14. – 17. 11. 2022

Volejbalový turnaj – 26. 11. 2022

Projektový den GISu – 22. 11. 2022

Srdíčkový den – 6. 12. 2022, 31. 3. 2023

Den otevřených dveří -7. 12. 2022; 14. 1. 2023

Prezidentské volby – 12. 12. 2022

Vánoční koncert Gymbandu – 15. 12. 2022

Pečeme dobro – 31. 1. 2023

Kulturní akademie gymnázia –29. 3. 2023

Koncert dvou orchestrů (český a německý) – 21. 4. 2023

Den s primou – pro rodiče 12. 5. 2023

Příběhy našich sousedů (Post Bellum) – 9. 6. 2023

Vlastníci (divadelní představení kvarty) – 27. 6. 2023

Stočesův memoriál (sportovní den) – 28. 6. 2023

Slavné detektivky (divadelní představení) – 28. 6. 2023

Zpráva o činnosti školní knihovny a studovny ve školním roce 2022/2023

Statistika výpůjček a stav fondu ve školním roce 2022/2023

Ve školním roce 2022/2023 bylo ve školní knihovně registrováno 501 čtenářů.

• počet návštěvníků s absenční výpůjčkou 2 115

• počet výpůjček 8 679

• počet vyřízených rezervací 6

• meziknihovní výpůjční služby 5

Stav fondu knihovny

• přírůstek fondu 154 svazků v ceně 19 466,- Kč

• celkem stav fondu k 31. 8. 2023 13 411 knihovních jednotek v ceně 1 697 850,- Kč

Otevírací doba v knihovně byla v tomto školním roce stejná jako v minulých letech, tedy 40
hodin týdně, 5 dní v týdnu. Knihovna se stejně jako v předchozích letech zapojila projektu
Moravské zemské knihovny v Brně „Česká knihovna“, v jejímž rámci knihovna obdržela
celkem 23 publikací v celkové hodnotě 5 436,- Kč. Program je zaměřen na podporu
současných českých autorů. Díky projektu mají studenti možnost číst aktuální produkci
beletrie původní české literatury. Knihovní fond je tak doplňován o oceňované autory jako
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je Kateřina Tučková, Bianca Bellová, Markéta Pilátová, Jiří Hájíček, Petra Dvořáková, Karin
Ledinská, Jiří Padevět, Ivan Blatný a další.

Aktivity knihovny v rámci vyučování

V hodinách českého jazyka bylo ve školním roce 2022/2023 realizováno 8 čtenářských lekcí
během 16 vyučovacích hodin ve třídě prima, sekunda a tercie.

Besedy, výstavy a další akce na podporu čtenářské gramotnosti studentů

V červnu se konalo přespání v knihovně pro třídu prima. Petra Kašparová společně
s třídním učitelem Mgr. et Mgr. Janem Charvátem připravila pro primu bohatý program.

Vypracovala knihovnice školy Bc. Petra Kašparová

GymTV ve školním roce 2022-23

1) Úvod

V 18. roce činností školní televize Gymnázia Příbram bylo možné bez jakýchkoliv omezení
realizovat veškeré činností, kterým se GymTV věnovala v době před pandemií Covidu. V
souvislosti s administrativním sloučením Gymnázia pod Svatou Horou s Gymnáziem
Příbram a také díky systematické práci šéfredaktorky školní televize Magdalény Studené
došlo k dalšímu rozšíření členské základny GymTV. Školní televize rovněž pokračovala v
předchozí spolupráci s dalšími subjekty, dosavadních projektech a zahájila i projekty nové.
Výrazným aspektem roku 2022-23 byly i metodické a socializační aktivity vedené
šéfredaktorkou GymTV. Činnost školní televize spočívala především v následujících
oblastech:
1)školní televizní zpravodajství
2) webové zpravodajství
3) pořad Z profilu
4) spolupráce s regionálními subjekty
5) spolupráce s Českou televizí
6) projektová činnost
7) metodické a socializační aktivity

2) Personální zajištění

Ve školním roce 2022-23 pokračovala školní televizi v trendu z předchozího roku:
rozšiřování členské základny. Vzrůstající zájem o práci ve školní televizi, odrážející přístup a
aktivitu šéfredaktorky GymTV Magdalény Studené, se projevil na příchodu posil.

Svůj zájem o práci ve školní televizi projevili primáni Jakub Brynda a Antonín Vondráček.
První jmenovaný se postupně zapojil do přípravy některých reportáží a pod vedením
starších členů redakce byl schopen scenáristiky realizovat svěřené příspěvky, druhý
jmenovaný se v průběhu roku rozhodl z GymTV odejít. Zapojení nejmladších žáků školy do
GymTV je vítané v případě, že se u nich setkají vysoká motivace, známky talentu, schopnost
efektivního učení a také solidní jazykový základ. Ne všichni zájemci o tuto práci tato kritéria
splňují.
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Během 2. pololetí se do práce ve školní televizi zapojil student sekundy Vojtěch Švenda.
Vyzkoušel si některé role (redaktor, kamera, autor článků) se střídavými úspěchy. Novou
tváří byl v prvním pololetí také kvartán František Baxa, který se podílel na řadě aktivit. Ve
2. pololetí GymTV opustil. Do činnosti školní televize se v určité míře zapojil rovněž student
kvinty Martin Šmolík.

Velmi výraznými a platnými posilami se stali Tomáš Čechura a Adina Kazdová (oba 1.B),
kteří se velmi rychle plně začlenili do kolektivu školní televize. Oba byli schopni, s určitou
metodickou korekcí, pracovat samostatně. Tomáš Čechura se ukázal jako výrazná posila v
oblasti technické (kamera, zajištění přímých přenosů, popř. střih), Adina Kazdová pak v
oblasti webového zpravodajství a redaktorské činnosti. Oba jsou velmi perspektivními členy
GymTV.

Otázku pokrytí dění na detašovaném pracovišti v budově Balbínova, dosud Gymnáziu pod
Svatou Horou, pomohl vyřešit příchod zájemců z tohoto pracoviště o práci v GymTV, a to v
návaznosti na iniciativu vedení redakce směřovanou přes vedení detašovaného pracoviště.
Skupina z pracoviště Balbínova se v průběhu roku ustálila na čtyřech členech. Zejména
Alžběta neporová (3.D) a Magda Neporová (3.S) velmi napomohly tomu, že školní televize
mohla přinášet zpravodajství i z tohoto pracoviště. Obě se po proškolení zapojily do
přípravy reportáží, článků na web a osvojily si i základy práce s kamerou. V průběhu roku
se zapojovaly i do realizace přímých přenosů (kamera). Díky zodpovědné a kvalitní práci se
brzy staly velkými posilami členské základny GymTV. Spolehlivou členkou je i studentka
3.S Fatima Dieng, která se rovněž zapojila do řady činností a s menšími korekcemi byla
schopna samostatné práce. Studentka 1.C Tereza Žáková je aktivní členkou GymTV, její
práce však zatím vyžaduje vyšší míru metodického vedení.

Ze stávajících členů GymTV nejvíce vyniká práce šéfredaktorky Magdalény Studené
(septima), jejíž přínos pro vnější obraz GymTV i pro vnitřní fungování a atmosféru je
nenahraditelný. I navzdory velkému pracovnímu vytížení mimo GymTV a studiu 3. ročníku
vyššího gymnázia byla jednou z nejaktivnějších členek redakce. Realizovala řadu vysoce
kvalitních reportáží, některé z nich jak po stránce rektorské, tak kamerové (jazykový
poznávací zájezd do Švýcarska, sportovní kurz), je autorkou množství příspěvků na web,
režírovala klíčové přímé přenosy (zejména v prosinci) a vedle toho organizovala
společenský život redakce (průběžné teambuildingové aktivity, teambuildingový pobyt v
prosinci, snídaně v redakci) i metodická školení nových i stávajících členů redakce a
připravila i podrobný manuál k publikování webových příspěvků. Vedla 2. ročník projektu
Prváci v redakci a stála za obnovením aktivity GymTV na Instagramu.

Výraznou osobností byl nadále Štěpán Švagr (kvarta), který se prosazoval jak během
redakčních porad, tak i v rámci redaktorské činnosti svým mimořádně kvalitním a
profesionálním projevem. V práci pokračovali sourozenci David a Matěj Horovi (kvarta),
kteří se aktivně zapojovali do všech činností GymTV. jejich práce nicméně stále vyžaduje
metodický dohled.

Ze studentek 2.A se výrazněji prosadila Tereza Jiráková, která je schopná kvalitní a
spolehlivé práce a která ve druhém pololetí posílila moderátorský tým. Spolu s ní v GymTV
působila ještě Viktorie Vítková, především v oblasti práce s kamerou a webových
příspěvků.
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Z dalších služebně starších členů GymTV je třeba zmínit kvalitní práci Petra Hegedűse
(sexta), který se ve 2. pololetí práce v redakci nicméně účastnit nemohl, a to vzhledem ke
studijnímu pobytu v zahraničí. Ve školní televizi nadále pracovaly studentky kvinty Sofie
Pazlarová a zejména v 1. pololetí Kateřina Fialová. Mezi členy GymTv se po několika letech
vrátila Tereza Mirčeva (kvinta), která tak navázala na své působení z primy a uplatnila se
především na poli webového zpravodajství a vedla také několik rozhovorů.

V průběhu celého školního roku byl výraznou pomocí v redakci Vít Šimánek (4.C), který
svými zkušenostmi a především svou obětavostí představoval vzor pro řadu členů školní
televize. Aktivně se účastnil přímých přenosů, kde znamenal velkou technickou podporu, a
v práci pro školní televizi neustal ani v období během maturita po nich. Jeho odchod je
velkou ztrátou.

Členkou redakce byla nadále také Anežka Šlapáková (tercie). Naopak Sára Placáková
(oktáva) už v práci pro GymTv nepokračovala.

Pravidelná redakční práce spočívala především v redakčních poradách. Ty probíhaly
pravidelně každou středu a jejich náplní byla zejména koordinace práce - plánovací porady
zpravidla každou první středu v měsíci určily, obvykle na bázi dobrovolnosti a zájmu členů
redakce, obsah a personální zajištění školního televizního zpravodajství a webového
zpravodajství; další týdenní porady rekapitulovaly stav zadané práce a doplňovaly měsíční
plán. Nedílnou a pravidelnou součástí porad byla evaluace a autoevaluace školního
televizního zpravodajství. Evaluace vysílání GymTV poskytuje autorům jednotlivých
příspěvků cennou zpětnou vazbu, a to nejen od vedoucího GymTV, ale také od jednotlivých
členů. Těm pak dává příležitost ke kritickému myšlení a formulaci postojů. Autorům
příspěvků pak k obhajobě své práce. Všichni členové redakce se tímto učí vyjadřovat svůj
názor, zdůvodňovat jej a obhajovat, ale také přijímat názor jiných a polemizovat s nimi. V
uplynulém školním roce GymTV nadále vedla zápisy z porad, které jsou členům redakce k
dispozici v online prostředí. Ve vedení porad se pravidelně střídali vedoucí a šéfredaktorka
GymTV.

V souladu se svými tradicemi se vedení GymTV snažilo vést členy školní televize k
univerzálnosti. Specializaci na jednotlivých postech, bežnou v některých školních televizích,
si GymTV vzhledem k šíři své činnosti nemůže dovolit. Základní dovednosti (redaktorská
práce, kamera, foto, psaní článků) tak jsou vyžadovány od všech členů. Nadstandardní
činnosti (střih, režie přímých přenosů, moderování apod.) se navíc, s ohledem na své
schopnosti, věnují vybraní členové redakce.

Složení redakce GymTV k 30. červnu 2023:

Fryš Josef (vedoucí GymTV)
Studená Magdaléna (šéfredaktorka, septima)
Brynda Jakub (prima)
Švenda Vojtěch (sekunda)
Šlapáková Anežka (tercie)
Švagr Štěpán (kvarta)
Hora David (kvarta)
Hora Matěj (kvarta)
Fialová Kateřina (kvinta)
Mirčeva Tereza (kvinta)
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Pazlarová Sofie (kvinta)
Šmolík Martin (kvinta)
Hegedűs Petr (kvinta)
Dieng Fatima (3.S)
Neporová Magda (3.S)
Žáková Tereza (1.C)
Jiráková Tereza (2.A)
Vítková Viktorie (2.A)
Neporová Alžběta (3.D)
Šimánek Vít (4.C)

3) Školní televizní zpravodajství

Ve školním roce 2022-23 bylo realizováno deset standardních vydání školních televizních
zpráv a jedno mimořádné. Šlo o vydání přinášející informace o havárii vody v chemické
laboratoři na konci srpna.

V obsahu všech vydání školních televizních zpráv byly zachovány tradiční rubriky. Šlo o
reportáže z dění ve škole (projektové akce, výjezdy, kurzy apod.), včetně pokrytí zásadních
akcí na pracovišti Balbínova. Ambicí GymTV je ve zprávách zohlednit všechny významné
akce, neznamená to však pokrytí všech akcí. Proto mohly být vynechány některé periodicky
se opakující akce (i z toho důvodu, že se jich neúčastnili členové redakce - např. každoroční
zeměpisně-dějepisný kurz), rovněž tak i akce, které se dublují na obou pracovištích a nichž
GymTV neměla zpravodajské pokrytí z vlastních řad ani z řad dobrovolných
spolupracovníků (sportovní kurz pracoviště Balbínova). V průběhu školního roku se v
několika vydáních zpráv objevily příspěvky na pokračování. Šlo například o rozhovory
mapující zahraniční výjezdy studentů a pedagogů v rámci projektu Erasmus+, rozhovory s
ukrajinskými studenty na obou pracovištích či knižní doporučení redaktorů GymTV. Dále se
nepravidelně objevovaly tradiční rubriky Den s (např. s vedoucí jídelny Janou Sirotkovou) a
Zajímaví studenti (např. hudebníci působící v mj. Příbramské filharmonii). Oba zmíněné
příklady patří v bohaté historii vydání těchto rubrik k těm nejzdařilejším. V obou případech
byly na webu GymTV jako bonusové materiály publikovány i nezkrácené verze těchto
rubrik.

V moderování zpráv se střídali Magdaléna Studená, Petr Hegedűs, Štěpán Švagr, Kateřina
Fialová a ve 2. pololetí Tereza Jiráková. Role moderátora v GymTV už několik let, podobně
jako v profesionálních televizích, tvoří vrchol práce člena redakce a pro výkon této role jsou
nutné objektivní předpoklady, především vhodné vystupování před kamerou (mimika,
gestikulace, držení těla apod.) a co možná nejkvalitnější mluvený projev bez zjevných
řečových vad. V tomto smyslu lze v průběhu let pozorovat stále menší a menší procento
studentů, kteří přicházejí, aniž by se u nich vyskytovaly řečové vady. Dalším kritériem při
obsazování moderátorské pozice je úroveň a množství práce, kterou daní členové redakce
dlouhodobě odvádějí.

Výsledné zpravodajské relace byly streamovány na oficiálním kanálu GymTV YouTube a
odtud embedovány do vlastních webových stránek školní televize a Gymnázia Příbram.
Průměrný počet zhlédnutí překonal tisícovou hranici deset vydání mělo průměrnou
sledovanost 1336 diváků (nejvíce únorové zprávy: 1600 zhlédnutí). Mimořádné vydání
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zpráv, které není do průměru započítáno, dosáhlo 2254 zhlédnutí. K šíření obsahu školního
televizního zpravodajství byl vedle internetových stránek používán také instagramový a
facebookový profil GymTV.

4) Webové zpravodajství

Druhým stěžejním bodem práce GymTV byla stejně jako v předchozích letech tvorba
vlastních webových stránek. Ty slouží rovněž jako zpravodajský server školy. Cílem členů
redakce bylo informovat studenty a zaměstnance školy a veřejnost o veškerém dění na
gymnáziu prostřednictvím plnohodnotných zpravodajských příspěvků: článků doplněných o
fotodokumentaci.

Nedílnou složkou práce webu školní televize bylo i publikování televizní tvorby: školního
televizního zpravodajství a veškerých dalších video výstupů práce GymTV, tzn. bonusových
videí (nezkrácené verze rozhovorových rubrik), reportáží vycházejících ze spolupráce s
dalšími subjekty (Hudební festival Antonína Dvořáka Příbram) a přímých přenosů (koncerty
GymBandu, taneční apod.) a záznamů (divadelní představení).

Zpravodajství tvořily převážně články ze školních akcí, a to jak od členů redakce, tak od
externích přispěvatelů z řad studentů gymnázia a pedagogů.

Ve školním roce publikovala GymTV na svém webu celkem 234 příspěvků, srovnatelně s
předchozím školním rokem (231). Web školní televize v červnu zvítězil v krajském kole
soutěže Školní časopis roku, kategorie webové magazíny.

Pro nadcházející školní rok se jeví jako jeden z cílů rozšíření zpravodajského záběru, aby
bylo možné pokrýt ještě více akcí, a odstranit nedostatky v přípravě článků ze strany
některých členů redakce (včasnost, kvalita, spolehlivost).

5) Sociální sítě

Z iniciativy Magdalény Studené GymTV v září obnovila svoji činnost na Instagramu, kde
mohli jeho uživatelé sledovat příspěvky a příběhy z některých školních akcí a ze zákulisí
práce školní televize. Instagram GymTV tak zároveň slouží jako instagramový kanál celé
školy.

Nadále GymTV provozuje i své facebookové stránky.

6) Přímé přenosy a záznamy akcí

Školní rok 2022-23 byl - co do množství a náročnosti přenosů - pro členy GymTV jedním z
nejnáročnějších.

Školní televize připravila celkem 3 přímé přenosy z koncertů školního orchestru GymBand.
V listopadu to byl přenos ze společného koncertu s německým partnerským orchestrem z
německého Marienhafe. Šlo o první plnohodnotný (vícekamerový) přenos GymTV ze
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zahraničí. Koncert v kostele Marienkirche byl snímán na 4 kamery a mobilním signálem
šířen na kanál YouTube. Režisérkou přenosu byla Magdaléna Studená, spolu s ní se na
přenosu jako technik a kameraman podílel vedoucí redakce Josef Fryš. Díky tomuto
přenosu tak mohli koncert sledovat i rodiče a příbuzní příbramských hudebníků v České
republice. Tradičním přenosem pak byl Vánoční koncert GymBandu, technicky nejnáročnější
přenos, snímaný na 7 kamer, z toho tři dálkově ovládané. Mimořádně náročného úkolu se
tradičně výborně zhostila Magdaléna Studená, které v pomáhaly asistentky Adina Kazdová
a Tereza Placatková. Podstatná byla opět příprava spočívající v nastudování jednotlivých
skladeb a přípravě podkladů pro střih (melodické fráze skladeb, pořadí nástrojů, sóla
apod.). Třetím koncertem pak byl společný koncert českého a německého školního
orchestru v Příbrami v estrádním sále kulturního domu. Ten umožnil také široké nasazení
techniky (slider, kamerový jeřáb, lanovka).

Také tradiční akcí byl prosincový přenos ze 3. vánočního koncertu skupiny Ginevra. GymTV
tyto přenosy realizuje už od roku 2015.

Extrémně náročným obdobím byl jako vždy prosinec, vedle vánočních koncertů GymBandu
a skupiny Ginevra navíc obohacený o prosincové vydání pořadu Z profilu a nově též o dva
přímé přenosy ze Slavnostních věnečků Taneční školy Dohnal Dancing ve dvou po sobě
jdoucích dnech (estrádní sál kulturního domu) snímané na 5 kamer a poprvé i vánoční
zpívání učitelského sboru. Pozitivním výstupem je, že všechny přenosy se podařilo
realizovat, a to zejména díky enormnímu nasazení režisérky Magdalény Studené, jejíž
organizační a komunikační schopnosti a zkušenosti jsou na postu režie nenahraditelné, a
jednoho z členů redakce - Víta Šimánka, který se výrazně podílel na technické přípravě
všech přenosů. Vánoční přenosy také ukázaly, kteří členové redakce mají do budoucna
potenciál v různých rolích při přenosech, a kteří méně.

V červnu pak GymTV pořídila záznam (jde principiálně o použití stejné techniky a stejných
postupů jako u přímého přenosu) absolventského divadelního představení třídy kvarta.

Dalšími přímými přenosy bylo pět vydání pořadu Z profilu (viz dále).

Veškeré přímé přenosy a záznamy jsou ke zhlédnutí na stránkách školní televize GymTV.

Přímé přenosy patří, jak vyplynulo z průzkumu realizovaného šéfredaktorkou Magdalénou
Studenou, mezi členy redakce k nejatraktivnějším činnostem. Vyžadují však také vysoké
nasazení, a to jak fyzické (před přenosem a po něm), tak psychické (studenti se musí
dopistit co nejmenšího počtu chyb, které jsou nevratné). V kombinaci s kumulací akcí (a
přenosů) a náročností vyučování jde mnohdy o oběti, které studenti musí přinášet jak ve
smyslu svého volného času, tak přípravy na vyučování. Zároveň jim ale tato práce přináší
nové zážitky a poznání vlastních možností, ale i limitů.
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7) Z profilu

Pořad Z profilu, cyklus půlhodinových rozhovorů se zajímavými a inspirativními osobnostmi
příbramského regionu, který GymTV připravovala pátým rokem, byl ve školním roce
2022-23 nadále vysílán jako dvouměsíčník. Vzniklo tak dalších pět vydání (celkově s
pořadovými čísly 27-31), jejichž hosty byli dlouholetý Sokol Svatopluk Chrastina,
obecnický všeuměl Bohouš Svoboda, dirigentka Příbramské filharmonie Veronika Kopecká,
členka spolku Rožmitálský zámek Lucie Voříšková a lékařka a spisovatelka Tereza
Bartošová. Moderátorský post zastávala nadále Magdaléna Studená, v týmu kameramanů
se střídali členové redakce, u režie pak Petr Hegedűs, Kateřina Fialová a Matěj Hora a
Tomáš Čechura. Právě pro méně zkušené členy redakce je pořad příležitostí si pod
dohledem zkušenějších kolegů u střihu vyzkoušet práci režiséra přímého přenosu.

Moderátorka pořadu Magdaléna Studená pokračovala ve svém dramaturgickém záměru,
kdy jejím cílem není zvát si do pořadu osobnosti primárně známé, ale spíše ty, které
vystihují další motto pořadu - osobnosti inspirativní. Pořad tak v některých rovinách
podporuje začínající či méně známé umělecké a občanské aktivity. Všechna vydání lze
bezesporu označit za vydařená, pouze dubnový díl provázely technické potíže se zvukem.
Klíčovým aspektem pořadu je osobní prvek v podobě moderátorky, která je schopna vždy
hosta naladit do uvolněné, sdílné a příjemné nálady a dosáhnout tak podobného vyznění
pořadu.

Všechny díly Z profilu jsou streamovány živě na YouTube kanálu GymTV, webové stránce
zprofilu.cz, a webu GymTV. Audioverze pořadu jsou rovněž dostupné v podcastových
aplikacích Spotify, Apple Podcasts a Google Podcasts.

8) Spolupráce s regionálními subjekty

V uplynulém školním roce navázala GymTV na dosavadní spolupráci a v rámci časových a
personálních možností ji udržovala.

Město Příbram

V návaznosti na předchozí spolupráci a rovněž s ohledem na závazky plynoucí
z recipročního plnění poskytnutého grantu pro kalendářní roky 2022 a 23 realizovala školní
televize několik reportáží z významných společenských akcí, které Město Příbram pořádalo,
spolupořádalo nebo hostilo: jmenovitě šlo o reportáže z akcí ZUŠ Příbram: festivalu ZUŠ
Schoolstock 2023 a Zahradní slavnosti a pietních akcí (výročí popravy v Brandenburgu).

Na objednávku Města Příbram GymTV rovněž realizovala krátký film pro děti z
příbramských mateřských škol a nižších tříd prvního stupně základních škol o příbramské
rodačce Hermíně Týrlové u příležitosti odhalení její pamětní desky. Tento dokument, v němž
Magdaléna Studená a Magda Neporová představují život a tvorbu této významné
příbramské rodačky, byl pro děti promítán v příbramském kině.

Reportáže byly poskytnuty Městu Příbram, které je případně zveřejnilo na svém Facebooku,
a některé byly zařazeny do školního televizního zpravodajství v rámci rubriky Za humny.

V průběhu celého roku realizovala část redakce GymTV audionahrávky měsíčníku
Městského úřadu Příbram Kahan. Tyto nahrávky namluvili Magdaléna Studená, Sofie
Pazlarová, Kateřina Fialová a Petr Hegedűs a Štěpán Švagr.
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Hudební festival Antonína Dvořáka Příbram

Stejně jako v předchozích letech připravila GymTV v rámci mediálního partnerství několik
reportáží pro HUdební festival Antonína Dvořáka Příbram. V rámci 54. ročníku vzniklo šest
reportáží, vždy v co nejkratším čase po akci samotné (obvykle do 3 dnů). Všechny reportáže
s výjimkou Dne s Antonínem Dvořákem byly realizovány v rozlišení Ultra HD (4K) a jsou ke
zhlédnutí na webových stránkách festivalu, facebooku festivalu a webu a YouTube GymTV.

Spolupráce s tímto festivalem je pro GymTV prestižní a v rámci svých možností se její
členové snaží o co nejkvalitnější a zároveň i nejrychlejší zpracování. Personálně se na vzniku
reportáží podíleli především Magdaléna Studená, Tomáš Čechura, Alžběta Neporová,
Štěpán Švagr, Kateřina Fialová a Adina Kazdová.

Taneční škola Dohnal Dancing

Na covidovou spolupráci s TŠ Dohnal Dancing navázala GymTV na podzim 2022 ve dvou
rovinách. Za prvé to bylo pořízení vzpomínkového záznamu z prodloužených (retro a
country) obou příbramských kurzů, který pak, společně se záznamy dalších dvou
prodloužených, které realizovala R. Kafková, byly účastníkům kurzů taneční školou
věnovány na flash disku. Za druhé pak šlo o dva přímé přenosy (uchované i jako záznamy)
ze slavnostních věnečků příbramských kurzů. Oba přenosy byly realizovány na 5 kamer.

Svatá Hora

Pro Svatou Horu připravil vedoucí školní televize Josef Fryš 28 krátkých videí (promluvy,
písně, varhanní a cembalové skladby), které Svatá Hora v adventním období postupně
umisťovala na svůj YouTube kanál a web jako formu adventního kalendáře.

9) Spolupráce s Českou televizí

Také v roce 2022-23 pokračovala spolupráce s Českou televizí. Některé reportáže poskytla
GymTV pořadu ČT:D Zprávičky.

Spolupráce redakce Zpráviček se školními televizemi je dlouhodobá. Editor Zpráviček Petr
Kopecký pravidelně poskytuje školním redakcím zpětnou vazbu k odvysílaným příspěvkům.

10) Projekt Prváci v redakci

Po úspěšném prvním ročníku workshopu Prváci v redakci v minulém školním roce se
GymTV rozhodla tuto akci na podzim 2022 zopakovat. Díky domluvě s vyučujícími českého
jazyka se během října a listopadu do redakce školní televize podívaly třídy 1.A, 1.B a kvinta.
Každá třída byla rozdělena do dvou skupin a účastnila se workshopu trvajícího dvě
vyučovací hodiny. Jednu část vedla šéfredaktorka GymTV Magdaléna Studená (septima) a
druhou vedoucí školní televize PhDr. Josef Fryš. Studenti si zasoutěžili pomocí aplikace
Kahoot o jedničky z českého jazyka, zjistili, kolik toho o své škole neví, představili si
fungování školní televize, práci redaktorů a jejich funkce, společně rozebrali reportáž o
svém adaptačním kurzu, povídali si o gramatice i stylistice v médiích a naučili se, jak má
vypadat správně napsaný článek. Pozdějším výstupem všech zúčastněných studentů pak
byl právě článek o konané akci. Vybrané nejpovedenější příspěvky jsou na webu školy.

11) Vnitřní život redakce

Kolektiv redakce, výrazně rozšířený, měl ve školním roce 2022-23 možnost absolvovat řadu
aktivit ke vzájemnému poznání a k upevnění vzájemných vztahů, a to díky šéfredaktorce
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Magdaléně Studené. Ta přišla s myšlenkou občasných neformálních redakčních snídaní,
kterých proběhlo celkem 5. Do porad, které vedla, průběžně zařazovala teambuildingové
aktivity. Třídenní teambuilding, který se konal v prosinci v Kozičíně, byl prvním takto
rozsáhlým podnikem v historii GymTV. Členové GymTV pak ještě v březnu 2023
absolvovali teambuilding s přespáním ve škole a školní rok završili společným večerem na
závěr června. Všechny aktivity, které GymTV v průběhu roku podnikla, napomohly k
posílení vzájemných vztahů.

12) Technické vybavení

Ve školním roce 2022-23 se GymTV především díky poskytnutí grantu z dotačního
programu Města Příbram a doplňkové činnosti, zejména realizaci audionahrávek zpravodaje
Kahan a spolupráci s Taneční školou Dohnal Dancing, dařilo udržet technickou úroveň
svého materiálního vybavení, a to i přes neustále se zvyšující nároky související s tempem
technického vývoje v audiovizuální tvorbě. Stejně jako v minulých letech pocházela část
vybavení školní televize ze soukromého zdroje (vedoucí GymTV). Investicemi bylo
především pokračování obnovy techniky GymTV ve smyslu bezdrátových technologií
přenosu obrazu (využito při přímých přenosech). Technické vybavení školní televize je
dlouhodobě financováno z 1) dotačních titulů města Příbram, 2) soukromých zdrojů
vedoucího GymTV, 3) doplňkové činnosti školy, 4) sponzorských darů. Technické vybavení
není a v souladu s koncepcí GymTV nechce být financováno SRPG.

13) Závěr

Ve školním roce 2022-23 se podařilo pokračovat ve všech oblastech tvorby - školním
televizním zpravodajství, webovém zpravodajství a velký pokrok co do objemu
zaznamenala oblast přímých přenosů. V roce 2023-24 je v tomto ohledu třeba zvážit
realizaci všech akcí, zejména v prosinci, a to s ohledem na jejich časovou i personální
náročnost a další nároky kladené na klíčové členy redakce.

Podařilo se navázat spolupráci s pracovištěm Balbínova a významným způsobem rozšířit
členskou základnu školní televize, a to o studenty obou pracovišť. GymTV rovněž oživila
instagramový účet, který v současné době sleduje celkem 503 uživatelů.

Pro školní rok 2023-24 se jeví jako klíčové udržet si současný standard a pokusit se
kvalitativně i kvantitativně zvýšit úroveň příspěvků na webu GymTV a přimět některé členy
redakce k větší termínové kázni v odevzdávání příspěvků na web.

Vypracovali vedoucí GymTV Josef Fryš (1-9, 11-13)
a šéfredaktorka GymTV Magdaléna Studená (10)
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Pečeme dobro

Tradiční charitativní akce Pečeme dobro se letos po covidových letech opět vrátila ke své
standardní podobě. 31. ledna se proto nerozdávalo jen pololetní vysvědčení, ale i radost a
dobro. Studenti sekundy, tercie a kvarty pro své spolužáky, učitele a zaměstnance gymnázia
připravili a napekli sladké i slané dobroty (od muffinů a sušenek, přes různé druhy sendvičů
a dortíků, až po dezerty a domácí pečivo), které potom prodávali ve stáncích na chodbách
gymnázia. Výtěžek z prodaných výrobků činil 26 213 Kč a žáci se jej rozhodli věnovat na
sbírku pro Ukrajinu a podporu po zemětřesení v Sýrii a Turecku. Letos proběhl už šestý
ročník této charitativní akce, jejíž tradici v roce 2018 založila bývalá učitelka Marcela
Hašková. Na její organizaci poté navázala septimánka Magdaléna Studená.

Vypracovala koordinátorka projektu Magdaléna Studená

Ob(z)ory

26. září 2022 se v gymnáziu na pracovišti Legionářů poprvé konala akce s názvem
Ob(z)ory. Jedná se o projektový den určený studentům 3. a 4. ročníků, kteří se pomalu
rozhodují, kam povedou jejich kroky po střední škole a kteří si díky akci mají možnost rozšířit
své obzory ohledně budoucího studia především na vysokých školách. Organizátorský tým
dívek ze septimy (M. Studená, L. Telenská, A. Dvořáková, B, Stachová, T. Placatková)
pozval na tento den 27 absolventů gymnázia z let 2011 až 2021, aby s gymnazisty sdíleli
zkušenosti s přijímacím řízením, studiem v zahraničí, bydlením, univerzitními městy,
předměty, příležitostmi, pracovním uplatněním… jednoduše, aby popovídali o svých
studentských radostech a starostech. Program byl rozdělen do tří bloků. V každém z nich si
gymnazisté mohli vybrat jednu z osmi besed podle svého zájmu a zaměření. Akce byla
chválena jak ze strany studentů třetího a čtvrtého ročníku, kteří získali mnoho praktických
rad a informací, tak ze strany samotných absolventů, kteří se na gymnázium (někteří) po
letech rádi znovu podívali. Na příští školní rok se plánuje druhý ročník akce.

Vypracovala iniciátorka a spoluorganizátorka akce Magdaléna Studená
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GymBand

Studentský orchestr GymBand hrál školní rok 2022/2023 ve složení: 3 housle (M. Paul -
septima, M. Bogota - 3.D), 1 příčná flétna (T. Nováková - 3.C), 2 klarinety (F. Kulovaný -
4.A, L. Čermáková - sexta), 3 altsaxofony (V. Vocílka - 4.A, T. Bouchalová - 2.D, K. Vaner -
septima), 1 tenorsaxofon (M. Šmolík - kvinta), 1 trubka (V. Farář - 3.C), pozoun (V. Šimánek
- 4.C), tuba (J. Šíp - 4. B), klavír (K. Fialová - kvinta), kytara (M. Kolář - 4.B), bicí (T. Mirčeva
- kvinta), baskytara (M. Pelikánová - septima), zpěv (B. Stachová - septima, L. Fořtová -
2.A, M. Paul - septima)

Akce GymBandu:

1. 9. 11. 2022 Společný česko-německý koncert školních orchestrů v Marienhafe

2. 7. 12. 2022 Den otevřených dveří Gymnázia Příbram - hudební sál

3. 15. 12. 2022 Vánoční koncert GymBandu v hudebním sále gymnázia

4. 29. 3. 2023 Kulturní akademie gymnázia - Divadlo AD Příbram - velká scéna

5. 21. 4. 2023 Společný česko-německý koncert školních orchestrů v Příbrami

6. 22. 6. 2023 - open air koncert - Festival ODRAZ - Náměstí TGM Příbram

Nově nacvičené skladby:

● The Greatest Showman: This is me
● Norah Jones: Don´t know why
● Walk the moon: Shut up and dance
● The Turtles: Happy together
● Pokémon Theme
● A. Razaf: In the mood
● Survivor: The eye of the tiger
● U2: Angel of Harlem

Vypracovala vedoucí GymBandu Mgr. Miloslava Šmolíková

Projekt „Corona? A co dál? Nápady pro budoucnost (česko-německý projekt)

Na vzájemném projektu se participovalo Gymnázium, Legionářů 402, Příbram a I. Kant-
Gymnasium Lachendorf. Projekt byl realizován formou dvoutýdenního výměnného
pobytového zájezdu a byl nejen finančně podporován Česko-německým fondem
budoucnosti.
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Výměnný program se uskutečnil už poosmé, jsme moc rádi, že jsme po pandemií vynucené
pauze mohli navázat na předchozí ročníky.

Letošní Téma roku se nám zdálo ze začátku velmi složité k uchopení, zpracování. Hned v
počáteční fázi jsme od studentů zjistili, že pro poměrně velkou skupinu byla pandemická
doba traumatizující. Bylo pro ně složité vyrovnat se s mnohými zákazy, omezeními. Snažili
jsme se proto co nejcitlivěji přistoupit k obsahové náplni, nechtěli jsme připomínat
nepříjemné období, snažili jsme se hledat pozitivní přínos.

Nečekaný profit vyplynul v oblasti vnímání umění. V duchu "všechno zlé je pro něco dobré"
jsme sledovali a vlastně i tvořili umělecká díla - práce s hlínou a mozaika, návrhy sloupů,
taška navržená podle momentálního pocitu.

Jsme rádi, že z této výměny zůstane studentům hmatatelná vzpomínka - jednak každý si
domů odnesl svou látkovou tašku a jednak obě školy si budou moci vystavit mozaiku z
pálené hlíny.

V duchu hlavního tématu jsme modifikovali stálou část naší výměny – pražskou Stadtrallye,
nazvali jsme ji „Po stopách coronaviru.“ Přínosem tohoto dne je poznávání částí Prahy jinak,
hledět na známé památky jinýma očima, popř. poznat dosud nepoznané.

Jasným přínosem projektu je zdokonalování jazykové kondice studentů, studenti musejí
používat cizí jazyk v nečekaných situacích. Současně se seznamují s jinými kulturami,
navazují přátelství. Projekt nám dovoluje zařazovat i volnočasové aktivity, které poskytují
studentům prostor pro vlastní realizaci. Do programu zařazujeme návštěvu zajímavých
kulturních památek, institucí nebo přírodních míst. Studenti si tedy domů odvážejí i
zajímavé zážitky, poznání.

Pevně věříme, že i v této výměně vznikla nová přátelství, objevily se nové poznatky o
sousední zemi, její historii a zvyklostech. Toto povědomí dle našeho názoru velmi přispívá k
pozitivním vztahům a k dalšímu internacionálnímu porozumění v rámci evropského
kontextu.

Protože projekt zcela splnil veškerá očekávání, je naším cílem a přáním tento projekt
uskutečňovat i v následujících letech a spolupracovat s našimi zahraničními sousedy nad
jinými novými tématy.

Vypracovaly koordinátorky projektu Mgr. Václava Reissmüllerová a Mgr. Pavla Karasová
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VIII. VLASTNÍ HODNOCENÍ A EXTERNÍ KONTROLY
VIII.1 AUTOEVALUACE ŠKOLY
První rok slučování dvou gymnázií nebyl vhodným školním rokem pro vlastní hodnocení.

Externí kontroly žádné neproběhly.

VIII.2 ÚDAJE O VÝSLEDCÍCH INSPEKČNÍ ČINNOSTI PROVEDENÉ
ČESKOU ŠKOLNÍ INSPEKCÍ

Ve školním roce 2022/2023 nebyla v Gymnáziu, Příbram, Legionářů 402 byla provedena
23. 5. 2023 Českou školní inspekcí inspekční činnost při organizaci písemných přijímacích
zkoušek – bez připomínek.

IX. EKONOMICKÁ ČÁST VÝROČNÍ ZPRÁVY
O ČINNOSTI ŠKOLY

XI.1 ZÁKLADNÍ ÚDAJE O HOSPODAŘENÍ ŠKOLY

Základní údaje o hospodaření školy
v tis. Kč

Za rok 2022 (k 31. 12.) Za 1. pol. roku 2023 (k 30. 6.)

Činnost Činnost

Hlavní Doplňková Hlavní Doplňková

1. Náklady celkem 75 988 86 44 476 54

2. Výnosy celkem 75 929 89 43 898 82

z toho
příspěvky a dotace na provoz 69 693 0 39 635 0

ostatní výnosy 6 236 89 4 263 82

3. Hospodářský výsledek před zdaněním -59 3 -578 28

XI.2 PŘIJATÉ PŘÍSPĚVKY A DOTACE

Přijaté příspěvky a dotace v tis. Kč Za rok 2022 (k 31. 12.)

1. Přijaté dotace ze státního rozpočtu celkem (INV) 0

2. Přijaté dotace z rozpočtu kraje (včetně vrácených příjmů z pronájmu) celkem (INV) 1 500

3.
Přijaté příspěvky a dotace na neinvestiční výdaje ze státního rozpočtu přes účet
zřizovatele (MŠMT apod.) celkem (NIV)

60 305
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z toho

přímé vzdělávací výdaje celkem (UZ 33 353) 58 661

z toho mzdové výdaje (platy a OPPP) 57 974

ostatní celkem 1 644

z toho

projekt OP VVV – Šablony (UZ 33 063) 825

doučování (UZ 33086) 86

digitalizace (UZ 33087) 597

prevence digitální propasti (UZ 33088) 94

soutěže MŠMT (UZ 33 166) 42

4. Přijaté příspěvky a dotace na neinvestiční výdaje z rozpočtu kraje celkem (NIV) 7 437

z toho

běžné provozní výdaje celkem (UZ 008) 6 212

ostatní účelové výdaje celkem 1 225

z toho

zavádění inovativních metod do výuky (UZ 000) 959

primární prevence (UZ 002) 19

nájemné (UZ 007) 247

5. Z jiných zdrojů (ERASMUS+, Město Příbram, ČNFB) 1 951

Na výsledek hospodaření roku 2022 má vliv sloučení Gymnázia pod Svatou Horou, Příbram
II, Balbínova 328 s Gymnáziem, Příbram, Legionářů 402. Rada kraje svým usnesením č.
046-041/2022/RK schválila mimořádnou účetní závěrku Gymnázia pod Svatou Horou k 31.
8. 2022 s výsledkem hospodaření 101 tis. Kč. Hospodářský výsledek běžného účetního
období (k 31. 12. 2022) Gymnázia, Příbram, Legionářů 402 v hlavní činnosti byl vyčíslen
ztrátou -59 tis. Kč a v doplňkové činnosti ziskem 3 tis. Kč. Celkový výsledek hospodaření
činil 45 tis. Kč.

Hospodaření školy významně ovlivňují poskytnuté transfery. Dalším zkvalitněním činnosti
školy je získávání mimorozpočtových zdrojů, které byly v roce 2022 použity k účelům, ke
kterým je škola získala. Jednalo se o projekty v rámci programu ERASMUS+, prostředky
Města Příbram a Česko-německého fondu budoucnosti. Dále byly poskytnuty finanční
prostředky Spolkem rodičů a přátel Gymnázia, Příbram, Legionářů 402 a byly přijaty
finanční dary na základě darovacích smluv (The Duke of Edinburgh's International Award
Czech Republic foundation, Ing. Pavel Šťovíček, Mgr. Václav Pech).

Celkové náklady a výnosy za rok 2022 byly oproti roku 2021 vyšší o 24 %. Na výrazný
nárůst nákladů a výnosů ve srovnání s minulým rokem má vliv, že v roce 2022 provoz školy
fungoval bez omezení způsobených mimořádnou situací vzniklou pandemií COVID-19.
Dalším významným vlivem je sloučení obou gymnázií k 1. 9. 2022. Čerpání příspěvku od
zřizovatele je prováděno rovnoměrně během celého kalendářního roku, dílčí výkyvy jsou
dány vždy potřebami provozu školy.
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K významným opravám majetku školy patřily opravy spojené s havárií vody v srpnu 2022.
Jednalo se o podlahářské práce (377 tis. Kč) a výměnu osvětlení v kancelářích (47 tis. Kč).
Tyto náklady byly nárokovány v rámci pojistného plnění. Školou byly také provedeny
instalatérské a topenářské práce (15 tis.), výměna reproduktorů (12 tis. Kč), oprava
spotřebičů ve školní kuchyni (39 tis. Kč) a další nezbytné drobné opravy (34 tis. Kč).

K významným nákupům DDHM patřil nákup notebooků, Apple iPadů a ostatního ICT
vybavení pro výuku (1.302 tis. Kč), digitálních učebních pomůcek (251 tis. Kč),
chromebooků (91 tis. Kč), projektorů a jejich příslušenství (76 tis. Kč), sportovního vybavení
(14 tis. Kč), vybavení pro školní televizi GymTV (90 tis. Kč). Z dalších učebních pomůcek
bylo nakoupeno vybavení pro výuku hudební výchovy a nástroje pro školní orchestr
GymBand, pomůcky pro výuku biologie, zeměpisu a jazyků.

IX.3 KONTROLY HOSPODAŘENÍ
Ve školním roce 2022-2023 nebyly provedeny žádné veřejnoprávní kontroly hospodaření.

X. ZÁVĚR

● Gymnázium naplňovalo ve školním roce 2022/2023 stanovené cíle. Aktivita školy se
projevuje ve vlastním zpracovaném školním vzdělávacím programu, který byl
realizován již patnáctým rokem. Nastupivší ročníky byly vyučovány dle nově
zpracovaného ŠVP sjednoceného pro obě pracoviště školy. V oblasti vzdělávání se
rozšířila nabídka formou volitelných a výběrových předmětů včetně metody CLIL.

● Gymnázium zvládlo první rok sloučení (dvě pracoviště školy) bez větších problémů.

● Žáci dosáhli velmi dobrých výsledků u maturitní zkoušky.

● Žáky nadále vzdělává plně kvalifikovaný pedagogický sbor.

● Žáci mohou ve škole složit mezinárodní zkoušky z francouzského jazyka DELF;
z anglického jazyka mezinárodní jazykové zkoušky v anglickém jazyce (Cambridge
ESOL) – KET, PET, FCE, CAE a v německém jazyce (Rakouský jazykový diplom) – ÖSD.
Žáci školy i veřejnost mají možnost vykonat zkoušky v budově gymnázia a otestovat
své znalosti v šesti různých úrovních od A1 až po C2.

● Materiálně a technické podmínky se v uplynulém roce opět zlepšují (viz vybavení
školy). Nově byla pro žáky vystavěna venkovní učebna. Po dohodě se zřizovatelem je
budova školy (Legionářů 402) připravována na větší příliv žáků v roce 2025.

● Gymnázium běžně pracuje v e-learningovém prostředí Google a Moodle.
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● Výčtem tuzemských a zahraničních projektů a zrealizovaných akcí pro žáky škola
dokazuje, že patří mezi velmi aktivní.

● Gymnázium podporuje mimoškolní aktivity žáků (vlastní školní televize, školní orchestr,
školní divadlo, školní fotbalová liga, podpora sportu – CK Sporting klub gymnázia,
množství kroužků).

● Vedení školy se ve svém řízení inspiruje obsáhlým Školním akčním plánem Gymnázia
Příbram, který byl schválen NÚV v Praze. Plán mapuje stěžejní oblasti podmínek a
průběhu vzdělávání v gymnáziu s výhledem do nejbližší budoucnosti.

Datum zpracování zprávy: 15. října 2023

Datum a výsledek projednání v školské radě: 24. října 2023

podpis předsedy Školské rady Gymnázia, Příbram, Legionářů 402

Podpis ředitele a razítko školy / elektronický podpis:
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XI. PŘÍLOHOVÁ ČÁST VÝROČNÍ ZPRÁVY
Příloha k odst. III.4 – Přijímací řízení uchazečů do 1. ročníku SŠ

Kritéria přijímacího řízení

Osmileté studium

a) Výsledek písemných testů jednotné přijímací zkoušky

Testy jednotné přijímací zkoušky konali všichni uchazeči v prvním termínu dne 17. 4. 2023,
v druhém termínu dne 18. 4. 2023.

Škola použila testy z českého jazyka a literatury a testy z matematiky zajišťované Centrem
pro zjišťování výsledků vzdělávání. Pro účely přijímacího řízení se započítaly lepší výsledky
testů z prvního a druhého termínu.

b) Hodnocení žáka na vysvědčení

Při hodnocení výsledků dosavadního vzdělávání se započítaly známky z matematiky,
českého jazyka a jednoho cizího jazyka za 1. pololetí 4. ročníku a 1. pololetí 5. ročníku.

Čtyřleté studium

a) Výsledek písemných testů jednotné přijímací zkoušky

Testy jednotné přijímací zkoušky konali všichni uchazeči v prvním termínu dne 13. 4. 2023,
v druhém termínu dne 14. 4. 2023.

Škola použila testy z českého jazyka a literatury a testy z matematiky zajišťované Centrem
pro zjišťování výsledků vzdělávání. Pro účely přijímacího řízení byly započítány lepší
výsledky testů z prvního a druhého termínu.

b) Hodnocení žáka na vysvědčení

Pro účely hodnocení žáka na vysvědčení byl započítán součet průměrného prospěchu
(včetně známky z chování) za 1. pololetí 8. ročníku a 1. pololetí 9. ročníku zaokrouhlený na
dvě desetinná místa.

c) Další skutečnosti, které osvědčují schopnosti, vědomosti a zájmy uchazeče − výsledky
v předmětových soutěžích

Započítány byly výsledky okresních, krajských nebo republikových kol předmětových
soutěží (olympiád) v případě, že se uchazeč umístí do třetího místa, a jazykové certifikáty
mezinárodně uznávaných zkoušek v kategorii minimálně A1. Nebyly započítávány výsledky
sportovních a uměleckých soutěží.

2) Koeficienty vyjadřující váhu jednotlivých složek přijímacího řízení:
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Osmileté studium

a) výsledek jednotných písemných testů 90%

b) hodnocení žáka na vysvědčení 10%

Čtyřleté studium

a) výsledek jednotných písemných testů 60%

b) hodnocení žáka na vysvědčení 30%

c) další skutečnosti 10%

3) Stanovení pořadí uchazečů pro účely vydání rozhodnutí o přijetí

a) Výsledné bodové skóre bylo součtem bodů dosažených v jednotlivých složkách
přijímacího řízení. Výsledek byl zaokrouhlen na dvě desetinná místa.

b) Uchazeči byli přijímáni dle pořadí sestaveného na základě celkového bodového
skóre.


